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SLOVO STAROSTY
Dobrý den vážení spoluobčané,

zdravím vás na začátku letních prázdnin a nového vydání
našeho zpravodaje. V úvodu vás opět budu informovat o
nejdůležitějších novinkách, jak v obci, tak i v činnosti obecního úřadu
a jeho zaměstnanců.

Jak jste si j iž mnozí všimli , na úřední desce, podali jsme na
stavební úřad žádost o vydání územního rozhodnutí na akci
„Splašková kanalizace a ČOV ve Vlasaticích“. Tímto krokem jsme
zúročil i roční práci na tomto projektu. Doufám, že následné kroky
(vydání stavebního povolení, apod.) j iž nebudou takto zdlouhavé.

Od začátku roku jsme podali čtyři žádosti o dotace. První na
dostavbu požární zbrojnice na Jihomoravský kraj. Tato dotace nám
byla přidělena, a to ve výši 350 000 Kč. Druhou dotaci jsme podali
také k JmK, a to na dostavbu vodovodu v ulici „Pod školou“. V této
záležitosti stále čekáme na rozhodnutí. Třetí dotaci jsme podali na
Ministerstvo místního rozvoje na renovaci hlavního kříže na hřbitově
a Wagnerova kříže v Malých polích. Dotace nám byla přiznána, a to
ve výši 1 32 000 Kč. Čtvrtou dotaci jsme podali na Ministerstvo
zemědělství, a to na odbahnění rybníčku „Šťouráku“. V těchto dnech
jsme obdrželi zprávu o podmíněném přísl ibu dotace ve výši až
2.400.000 Kč.

Během posledního kvartálu byla dostavěna a zkolaudována
požární zbrojnice, dále byl dostavěn vodovod „Pod školou“ a bylo
zažádáno o jeho kolaudaci. Na hřbitově naši zaměstnanci ukončil i
poslední úpravy (vysypání cestiček modrým štěrkem, atd.), tak
abychom sjednoti l i posypový materiál kolem hrobů. Určitě jste si také
všimli , že centrální kříž na hřbitově i Wagnerův kříž j iž byly odvezeny
k renovaci, která by měla být hotova na konci prázdnin.

Po dlouholetých soudních sporech a hledání schůdného
řešení, se obec Vlasatice rozhodla bytový dům č. 6 tzv. „učitelská
bytovka“ nabídnout k odkupu za odhadnutou tržní cenu 1 .500.000,-
Kč. Dle občasného zákoníku měl na odkup domu předkupní právo
majitel pozemku, na kterém bytový dům stojí. Tohoto práva bylo
využito.

Z mnoha akcí, které se v obci konaly, bych rád připomněl
např. povedené koňské hobby závody, tradiční žehnání motorek,
pálení čarodějnic, rybářské závody, nebo Jánské hody. Všechny akce
byly velmi vydařené, jak po stránce organizační, tak z hlediska
návštěvnosti občanů. Ke všem konaným akcím najdete malý
příspěvek uvnitř zpravodaje. Touto cestou mi dovolte poděkovat
všem, kteří se na jej ich pořádání podílel i .

O prázdninách se v naší obci můžeme těšit na sousedský
jarmark, tenisový turnaj, koncert Cimball ica, fotbalový memoriál Fr.
Matušky, setkání „vytuněných“ vozidel všeho druhu, koncert Allband,
nebo letní kino s fi lmem E.T. mimozemšťan.

Z pohledu sportovních aktivit, jsme velmi hrdi nejen na
úspěch našich fotbalistů, kteří postoupil i jako vítězové I I I . třídy do
okresního přeboru na Znojemsku, ale také na první místo, které na
Mistrovství České republiky ve střelbě na asfaltové terče získal Pavel
Špaček. Gratulujeme.

Závěrem mi dovolte vám popřát krásné a pohodové prožití
prázdnin, dovolených a volného času, zpříjemněné i četbou našeho
zpravodaje.

Pavel Procházka
starosta obce
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Přítomni: p. Pavel Procházka, Ing. Petr Hubáček Ph.D. ,
p. Karel Valenta, p. Libor Šulc, p. Josef Lakatoš.

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné.
Program: Tak jak byl uveřejněn na úřední aelektronické desce.

ad 1 ) Zasedání ZO zaháji l p. starosta, jmenoval
zapisovatelku zápisu pí. Michaelu Sendlerovou a
ověřovatele zápisu: p. Josefa Lakatoše, p. Libora
Šulce. hlasováno: 5/0/0
Usnesení: ZO schvaluje zapisovatelku zápisu, ZOschvaluje ověřovatele zápisu.
ad 2) Pan starosta přednesl body programu

hlasováno: 5/0/0
Usnesení: ZO schvaluje program.
ad 3) Pan starosta přednesl obsah zprávy z
přezkumu hospodaření za rok 201 5, který provedli
zaměstnanci krajského úřadu.

Příloha: zpráva o přezkumu hospodaření
ad 4) Pan starosta přednesl návrh na schválení
rozpočtové opatření č. 1 . hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/3/1: ZO schvaluje RozpočtovéOpatření č. 1.
Příloha: Rozpočtové opatření č. 1
ad 5) Pan starosta přednesl návrh na schválení
rozpočtové opatření č. 2. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/3/2: ZO schvaluje RozpočtovéOpatření č. 2.
Příloha: Rozpočtové opatření č. 2
ad 6) Pan starosta přednesl návrh na schválení
inventarizace a inventarizační zprávy obce
Vlasatice. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/3/3: ZO schvaluje inventarizacimajetku obce Vlasatice za rok 2015 a jejívýslednou zprávu.
Příloha: Inventarizační zpráva obce Vlasatice.
ad 7) Pan starosta přednesl návrh na podání
žádosti o dotaci na odbahnění rybníčka.

hlasováno: 5/0/0

Usnesení 2016/3/4: ZO pověřuje starostu obceVlasatice k podání žádosti o dotaci na odbahněnírybníku ležícího na pozemku p. č. 8264/1 v k. ú.Vlasatice
ad 8) Pan starosta přednesl návrh na schválení
směny pozemků p. č. 2280/6 o výměře 2532 m2 a
p. č. 2280/7 o výměře 21 22 m2 v k. ú. Vlasatice ve
vlastnictví obce za pozemek p. č. 801 2 o výměře
5059 m2 v k. Vlasatice ve vlastnictví pana Pavla
Špačka. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/3/5: ZO schvaluje směnu pozemkůa směnnou smlouvu mezi Obcí Vlasatice a panemPavlem Špačkem, trvalým bydlištěm Vlasatice 39,691 30.

Obec Vlasatice smění pozemky ve výhradním vlastnictví Obce Vlasatice a to pozemky: p.č.2280/6 o výměře 2532 m2 trvalý travní porostzapsaná v k.ú. Vlasatice. p.č. 2280/7 o výměře 2122 m2 – trvalý travníporost zapsaná v k.ú. Vlasatice.
Směnu ZO schvaluje za pozemek vevlastnictví pana Pavla Špačka bytem ve Vlasaticíchč.p.39, 691 30.Jedná se o pozemek p.č. 8012 o výměře5059 m2 orná půda, zapsaný v k.ú. Vlasatice.
Tuto směnu ZO schvaluje bez doplatku a svědomím, že pozemek p. č. 8012 o výměře 5059m2 zapsaný v k. ú. Vlasatice je v nájmu seZemědělskou společností Vlasatice s.r.o. Posměně pozemku a přepsání v KN, bude sepsánanová nájemní smlouva mezi obcí Vlasatice aZemědělskou společností s.r.o..
Veškeré náklady spojené se směnou budouhrazeny ze strany žadatele, tj. panem PavlemŠpačkem..ZO pověřuje starostu k uzavření směny apodpisu směnné smlouvy.

Příloha: žádost o směnu, návrh směnné smlouvy
ad 9) Pan starosta přednesl návrh na schválení
směny pozemků p. č. 52 o výměře 558 m2 v k. ú.
Vlasatice ve vlastnictví obce za pozemek p. č.
6477/2 o výměře 468 m2, který je částí pozemku p.
č. 6447 o celkové výměře 986 m2 ve vlastnictví
pana Luboše Berana a paní Radmily Krumpárové.

hlasováno: 4/1/0proti p. Valenta
Usnesení 2016/3/6: schvaluje směnu pozemkůmezi Obcí Vlasatice a žadateli panem LubomíremBeranem, Vlasatice 429, 691 30 a paní RadmilouKrumpárovou, Aloisovská 1082/10, 198 00 Praha9.

Obec Vlasatice je výhradním vlastníkempozemku  p. č. st. 52 o celkové výměře 558 m2,zastavěná plocha nádvoří, zapsaná v k. ú.Vlasatice, v účetní ceně 20.953,Kč a smění jehočást, dle přiloženého geometrického plánu, tj. p. č.52/1 o velikosti 468 m2, za pozemek p. č. 6447/2 ovýměře 468 m2, který je částí pozemku p. č. 6447o celkové výměře 986 m2, zapsána v k. ú.Vlasatice a je ve výlučném vlastnictví panaLubomíra Berana, bytem Vlasatice 429, 691 30 apaní Radmily Krumpárové, bytem Aloisovská1082/10, 198 00 Praha 9.
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Tuto směnu ZO schvaluje s věcnýmbřemenem, které leží na pozemku p. č. st. 52 v k.ú. Vlasatice a skládá se z již uloženého chodníku,elektrického vedení veřejného osvětlení včetnědvou sloupů a dvou svítidel, osmi alejovýchstromků, dvou parkových laviček, jednohoodpadkového koše a dvou květináčů.ZO schvaluje směnu bez doplatku, veškerénáklady spojené se směnou budou hrazeny zestrany žadatelů, tj. panem Lubomírem Beranem apaní Radmilou Krumpárovou.
A dále ZO pověřuje starostu k uzavření apodpisu směnné smlouvy s výše popsanýmipodmínkami.

Příloha: žádost o směnu, geometrický plán
ad 1 0) Schválení žádostí

ad 1 0a) Pan starosta přednesl žádost paní
Halouskové o výměnu bytu v obecním domě
Vlasatice č. 41 6. Nyní paní Halousková bydlí v bytě
č. 2 a žádá o výměnu za větší byt č. 6, oba se
nachází v obecním domě Vlasatice 41 6.

hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/3/7: ZO schvaluje přidělení bytu č.6 v obytném domě č. p. 416, Vlasatice, paníJosefíně Halouskové, bytem Vlasatice 416, byt č. 2a pověřuje pana starostu k podpisu smlouvy dlepodmínek a pravidel pro přidělování bytů vobecním domě č. p. 416.
Příloha: Žádost o výměnu bytu
ad 1 0b) Pan starosta přednesl žádost pana
Antonína Uhra o při jetí daru pro obec Vlasatice a to
dvou pozemků p. č. 8337/1 orná půda, o výměře
1 67 m2 a p. č. 8337/2 orná půda o výměře 1 023
m2 oba v k. ú. Vlasatice. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/3/8: ZO schvaluje přijetí daru proObec Vlasatice od pana Antonína Uhra bytemBranka 77/50, Brno 624 00, a to dva pozemky dlepřiloženého geometrického plánu, p.č. 8337/1 –orná půda o výměře 167 m2 a p.č., 8337/2 ornápůda o výměře 1023 m2 v k.ú. Vlasatice, které jsouv jeho výlučném vlastnictví.ZO tímto pověřuje starostu k uzavření a podepsánídarovací smlouvy.
Příloha: žádost o přijetí daru pro obec
ad 11 ) Různé

Pan starosta přednesl návrh na vypsání
veřejné zakázky malého rozsahu dle směrnice č.
2/201 5, na výrobu a montáž nábytku do hasičské
zbrojnice. Dále navrhuje hodnotící a výběrovou
komisi ve složení: Pavel Procházka – starosta
obce, Karel Valenta, Ing. Petr Hubáček PhD.

hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/3/9: ZO pověřuje starostu obce kvypsání veřejné zakázky malého rozsahu dlesměrnice č. 2/2015 na výrobu a montáž nábytku dohasičské zbrojnice, Vlasatice 71, 691 30 aschvaluje výběrovou komisi ve složení: K. Valenta,P. Procházka, Ing. Petr Hubáček.
Příloha: Výzva k zakázce a specifikace zakázky

ad 1 2) Diskuze

- Pan Konečný podal dotaz jakým postupem bude
vybrán zhotovitel nábytku do hasičské zbrojnice.

Pan místostarosta vysvětl i l postup dle
směrnice č. 2/201 5 – zadávání veřejných zakázek
malého rozsahu.

- Pan Skalák požádal obec, aby oslovila firmu
Granero Vlasatice s.r.o. , aby byla upravena doba a
četnost průjezdů traktorů s kejdou přes obec.

Pan starosta slíbi l , že se sejde se zástupci
fa Granero Vlasatice s.r.o. a projedná výše
uvedený požadavek.

ad 1 3) Závěr

Přítomni: p. Pavel Procházka, Ing. Petr Hubáček Ph.D. ,
p. Karel Valenta, p. Libor Šulc, p. Josef Lakatoš.

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné.
Program: Tak jak byl uveřejněn na úřední aelektronické desce.
ad 1 ) Zasedání ZO zaháji l p. starosta, jmenoval
zapisovatelku zápisu pí. Michaelu Sendlerovou a
ověřovatele zápisu: p.Karla Valentu, p.Josefa
Lakatoše. hlasováno: 5/0/0
Usnesení: ZO schvaluje zapisovatelku zápisu, ZOschvaluje ověřovatele zápisu.
ad 2) Pan starosta přednesl body programu

hlasováno: 5/0/0
Usnesení: ZO schvaluje program.
ad 3) Pan starosta přednesl návrh na schválení
podpisu smlouvy s vítězem VZ na zhotovení
nábytku do požární zbrojnice s panem Václavem
Konečným. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/4/1: ZO schvaluje smlouvu o dílo svítězem VZ na zhotovení nábytku do požárnízbrojnice a to s panem Václavem Konečným,Vlasatice 68, 691 30, IČO 64502686.
Příloha: návrh smlouvy
ad 4) Pan starosta přednesl návrh na schválení
účetní závěrky a hospodářského výsledku
Příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Vlasatice.

hlasováno: 5/0/ 0
Usnesení 2016/4/2: ZO schvaluje účetní závěrkupříspěvkové organizace ZŠ a MŠ Vlasatice za rok2015 bez výhrad. ZO schvaluje rozdělení výsledkuhospodaření do fondů tak, jak bylo předloženo.
Příloha: žádost o schválení účetní závěrky,podklady k účetní závěrce
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ad 5) Pan starosta přednesl návrh na vyhlášení VZ
malého rozsahu na pořízení konvektomatu do
jídelny ZŠ a MŠ Vlasatice, a to dle směrnice č.
2/201 5. Pan starosta navrhl hodnotící a výběrovou
komisi ve složení: Pavel Procházka - starosta,
Mgr.Marcela Mikelová - ředitelka, Libor Šulc

hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/4/3: ZO schvaluje vyhlášení VZmalého rozsahu dle směrnice č. 2/2015 na pořízeníkonvektomatu s příslušenstvím do školní jídelny veVlasaticích. ZO schvaluje hodnotící a výběrovoukomisi ve složení: Pavel Procházkastarosta, Mgr.Marcela Mikelováředitelka, Libor Šulc
Příloha: žádost na pořízení konvektomatu
ad 6) Pan starosta přednesl návrh na schválení
darovací smlouvy mezi obcí Vlasatice a panem
Antonínem Uhrem. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/4/4: ZO schvaluje darovacísmlouvu uzavřenou mezi stranami Obec Vlasaticea panem Antonínem Uhrem.
Příloha: Návrh darovací smlouvy
ad 7) Pan starosta přednesl návrh na projednání
záměru prodeje bytového domu č. 6 ve Vlasaticích,
v odhadní ceně 1 .500.000,-Kč. Dle občanského
zákoníku musí být prodej nabídnut nejprve majitel i
pozemku, na kterém stojí bytový dům.hlasováno: 4/0/ 1zdržel se: p. Karel Valenta
Usnesení 2016/4/5: ZO schvaluje vyvěšení záměruprodeje stavby Vlasatice, č.p. 6 – objekt k bydlení,která stojí na pozemku p. č. St. 464 a je zapsánana LV č. 10001 pro katastrální území Vlasatice,obec Vlasatice, u Katastrálního úřadu proJihomoravský kraj, Katastrální pracoviště Brnovenkov, a která je ve výlučném vlastnictví ObceVlasatice.

Zastupitelstvo Obce Vlasatice pověřujestarostu, aby s ohledem na současný právní stav,kdy pozemek p.č. St. 464 a stavba, Vlasatice, č.p.6, která na něm stojí, jsou ve vlastnictví rozdílnýchosob a tyto osoby mají vzájemné předkupní právopodle § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanskýzákoník, učinil za Obec Vlasatice vlastníkupozemku, Petru Gröbnerovi, Vlasatice 156, 691 30Vlasatice, nabídku na odprodej stavby, Vlasatice,č.p. 6, a to v souladu s ustanovením § 3056 vespoj. s 2140 a násl. občanského zákoníku, vtermínu do 30.05.2016.
ad 8) Žádosti

a) Pan starosta přednesl žádost klubu důchodců o
finanční dotaci z rozpočtu obce ve výši 20.000,-Kč.

hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/4/6: ZO schvaluje žádost o finančnídotaci z rozpočtu obce pro klub důchodců veVlasaticích a to na 20.000,Kč.
Příloha: žádost o dotaci z rozpočtu obce
b) Pan starosta přednesl žádost manželů
Bedřichových a paní Aleny Kovaříkové na podání
určovací žaloby na určení vlastníka pozemků p.č.
51 38/22, 51 38/21 , 51 38/20.

hlasováno: 0/5/0
Usnesení 2016/4/7: ZO neschvaluje záměr napodání žaloby o určení vlastníka k pozemkům p.č.5138/22, 5138/21, 5138/20, které vznikly dlegeometrického plánu č. 282272/2004vypracovaným dne 24. 2. 2005 panem Ing.Luďkem Drápalem a vznikly rozdělením pozemkup.č. 5138/1 v k.ú. Vlasatice.
Příloha: žádost manželů Bedřichových a paníAleny Kovaříkové, korespondence
c) Pan starosta přednesl žádost o schválení při jetí
věcného daru ve výši 34.300,-Kč (na pomůcky pro
speciální třídu) od JMK, Žerotínovo nám. 3, Brno
pro příspěvkovou organizaci ZŠ a MŠ Vlasatice.

hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/4/8: ZO schvaluje přijetí věcnéhodaru v hodnotě 34.300,Kč (pro pomůcky dospeciální třídy viz. příloha) od JMK se sídlem Brno,Žerotínovo nám. 3, 601 82, IČO: 70888337 proPříspěvkovou organizaci ZŠ a MŠ Vlasatice.
Příloha: žádost o přijetí věcného daru
ad 9) Různé

a) Pan starosta přednesl návrh na schválení a
podepsání smlouvy na opravu centrálního kříže na
hřbitově mezi obcí Vlasatice a firmou Marston – CZ
s.r.o. a pověřuje starostu obce k jejímu podpisu.

hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/4/9:ZO schvaluje uzavření smlouvyo dílo mezi obcí Vlasatice a firmou MARSTON –CZ s.r.o. IČO: 26226642 zastoupenou panemMgA. Jiřím Markem. Předmětem smlouvy jekompletní oprava objektu – centrální kříž namístním hřbitově ve výši 89.782,Kč včetně DPH apověřuje starostu obce k jejímu podpisu.
Příloha: návrh smlouvy mezi obcí Vlasatice afirmou Marston –CZ s.r.o.
b) Pan starosta přednesl návrh na schválení a
podepsání smlouvy na opravu Wagnerova kříže na
hřbitově mezi obcí Vlasatice a firmou Marston – CZ
s.r.o. a pověřuje starostu obce k jejímu podpisu.

hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/4/10:ZO schvaluje uzavřenísmlouvy o dílo mezi obcí Vlasatice a firmouMARSTON – CZ s.r.o. IČO: 26226642zastoupenou panem MgA. Jiřím Markem.Předmětem smlouvy je kompletní oprava objektu –Wagnerova kříže ve výši 98.978,Kč včetně DPH apověřuje starostu obce k jejímu podpisu.
Příloha: návrh smlouvy mezi obcí Vlasatice afirmou Marston –CZ s.r.o.
c) Pan starosta přednesl návrh na schválení
dodatku č. 2 VAK - 201 6 mezi obcí Vlasatice a Vak
Břeclav a.s. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/4/11: ZO schvaluje dodatek č. 2VAK – 2016 ke smlouvě o provozování vodníhodíla pro veřejnou potřebu – vodovodu.
Příloha: Návrh dodatku č. 2 VAK  2016
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d) Pan starosta přednesl návrh na schválení
dohody č. 7/201 6 vlastníků provozně souvisejících
vodovodů. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/4/12: ZO schvaluje dohodu č.7/2016 vlastníků provozně souvisejících vodovodů.
Příloha: Dohoda č. 7/2016
e) Pan starosta přednesl průběh informativní
schůzky se zástupci Pošta Partner o možnosti
převedení pobočky pošty pod správu obce.

Příloha: zápis z informativní schůzky.
ad 1 0) Diskuze

* Pan starosta podal vyjádření k dotazu pana
Petra Skaláka na zápach a hluk v obci, způsobený
traktory společnosti Granero Vlasatice.

Pan starosta informoval o průběhu schůzky
s paní Ing. Pejchlovou – ředitelkou firmy Granero
Vlasatice. Během posledních dvou let fa Granero
Vlasatice učini la několik kroků ke snížení zápachu
při rozvozu kejdy a to: kompletní zakrytí kejdových
jímek a zakoupení stroje, který zapracovává kejdu
přímo do půdy nikol iv na povrch. Tyto kroky stály
nemalé finanční prostředky, a to v řádu několik
mil ionů. Dalším krokem pro zlepšení situace je
omezení rozvozu kejdy přes obec po 22:00 hodině.
Dále firma nechala zpracovat projekt pro odvod
kejdy, který by docíl i l , aby transport kejdy probíhal
mimo obec. Bohužel tato investiční akce je tak
finančně náročná, že v současné době ji nelze
provést.

Při diskuzi vyvstaly další dotazy a pan
starosta přislíbi l pozvat na další ZO paní Ing.
Pejchlovou.

* Pan Konečný podal dotaz na stav farní zdi. Pan
starosta přednesl výsledek jednání mezi obcí a
panem farářem. Zeď bude do půli rozebrána, aby
se zamezilo jejímu sesunutí. Současně byla
navrhnuta možnost bezplatného odběru cihel z
farní zdi.

* Pan Igor Ševčík se dotazoval, zda se bude
zrealizovat pískoviště na hřišti U koníků. Pan
starosta nyní nevidí pískoviště jako reálné z
důvodu jeho údržby, péče a nenaplánování financí
v rozpočtu obce pro letošní rok. Nyní je nové
pískoviště na dětském hřišti „Dopraváku“.

* Pan Igor Ševčík podal dotaz na postup při
odchytu zatoulaných psů. Pan starosta přednesl
jaký je postup v těchto případech.

Ad 11 ) Závěr

Přítomni: p. Pavel Procházka, Ing. Petr Hubáček Ph.D. ,
p. Karel Valenta, p. Libor Šulc, p. Josef Lakatoš.

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné.
Program: Tak jak byl uveřejněn na úřední aelektronické desce.
ad 1 ) Zasedání ZO zaháji l p. starosta, jmenoval
zapisovatelku zápisu pí. Michaelu Sendlerovou a
ověřovatele zápisu: p. Josefa Lakatoše, p. Libora

Šulce. hlasováno: 5/0/0
Usnesení: ZO schvaluje zapisovatelku zápisu, ZOschvaluje ověřovatele zápisu.
ad 2) Pan starosta přednesl body programu

hlasováno: 5/0/0
Usnesení: ZO schvaluje program.
ad 3) Pan starosta přednesl návrh na schválení
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK č.
036570/1 6/OKH a to ve výši 350.000,- Kč na
rekonstrukci požární zbrojnice. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/5/1: ZO schvaluje smlouvu oposkytnutí dotace z rozpočtu JMK č.036570/16/OKH a to ve výši 350.000, Kč narealizaci akce rekonstrukce požární zbrojnice.
Příloha: návrh smlouvy
ad 4) Pan starosta přednesl návrh účetní závěrky
obce Vlasatice za rok 201 5 hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/5/2: ZO schvaluje účetní závěrkuobce Vlasatice za rok 2015.
ad 5) Pan starosta přednesl návrh závěrečného
účtu obce Vlasatice za rok 201 5 se zprávou o
výsledku přezkumu hospodaření, dále přednesl
nápravná opatření vyplývající z výsledku přezkumu
hospodaření. hlasováno: 5/0/ 0
Usnesení 2016/5/3: ZO schvaluje závěrečný účetobce Vlasatice za rok 2015 s výhradou, a schvalujenápravné opatření vyplývající ze zprávy o výsledkupřezkoumání hospodaření obce za rok 2015.
Příloha: nápravná opatření
ad 6) Pan starosta přednesl návrh na schválení
rozpočtového opatření č. 3 hlasováno: 5/0/ 0
Usnesení 2016/5/4: ZO schvaluje rozpočtovéopatření č. 3
Příloha: Rozpočtové opatření č. 3
ad 7) Pan starosta přednesl návrh rozpočtového
opatření č. 4 hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/5/5: ZO schvaluje rozpočtovéopatření č. 4
Příloha: Rozpočtové opatření č. 4
ad 8) Pan starosta přednesl žádost návrh dodatku
č. 2 ke smlouvě o dílo č. 07/201 4 mezi obcí
Vlasatice a fa JAAHA s.r.o. hlasováno: 4/0/1zdržel se: Karel Valenta
Usnesení 2016/5/6: ZO schvaluje dodatek č. 2 kesmlouvě o dílo č. 07/2014 uzavřenou mezi obcíVlasatice a fa JAAHA s.r.o.
Příloha: návrh dodatku

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA

8.6.201 6
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ad 9) Pan starosta přednesl návrh na změnu
územní studie plochy pro výstavbu rodinných domů
ve Vlasaticích. hlasováno: 5/0/ 0
Usnesení 2016/5/7: ZO schvaluje změnu Územnístudie plochy pro výstavbu rodinných domů veVlasaticích.
Příloha: územní studie plochy pro výstavburodinných domů ve VlasaticíchZM3/1 a ZM4/1
ad 1 0) Různé

a) Pan starosta přednesl žádost pana Jelínka o
odkup pozemku p.č. 51 38/28 ostatní plocha, j iná
plocha o výměře 421 m2 , tento prodej byl panu
Jelínkovi j iž schválen minulým ZO v roce 201 4.

hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/5/8: ZO schvaluje záměr prodejepozemku p.č. 5138/28 – ostatní plocha, jiná plochao výměře 421 m2 odděleného z pozemkuzjednodušené evidence, parcely původ pozemkovýkatastr: p.č. 5138/1 o výměře 17564 m2 , který jemajetkem Obce Vlasatice, odděleného na základěGeometrického plánu pro rozdělení pozemku č.53133/2014, vypracovaného Ing. PeteremČmaradou, úředně ověřeného oprávněnýmzeměměřičským inženýrem, Ing. VladimíremPtáčkem pod č.j. 31/2015, který byl schválenKatastrálním úřadem pro Jihomoravský kraj,katastrální pracoviště Brno – venkov, dne 30. 04.2015 pod č.j. PGP937/2015703.
Příloha: žádost, geometrický plán
b) Pan starosta přednesl návrh kupní smlouvy mezi
obcí Vlasatice a panem Petrem Gröbnerem, na
odkup bytového domu č. 6 ve Vlasaticích za cenu
1 .500.000,- Kč dle znaleckého posudku.

hlasováno: 4/0/1zdržel se: Karel Valenta
Usnesení 2016/5/9:ZO schvaluje návrh kupnísmlouvy mezi Obcí Vlasatice a panem PetremGröbnerem, která ujednává podmínky prodejebytového domu č. 6 za cenu 1.500.000, Kč dleznaleckého posudku a pověřuje starostu obce kjejímu podpisu.
Příloha: návrh kupní smlouvy mezi obcí Vlasatice apanem Petrem Gröbnerem
c) Pan starosta přednesl návrh na schválení, že
obec nebude uplatňovat nárok na převod pozemku
p.č. 7971 v k.ú. Vlasatice zapsaného na LV 1 0002
o výměře 2791 m2. hlasováno: 5/0/0
Usnesení 2016/5/10:ZO schvaluje, že obec nebudeuplatňovat nárok na převod pozemku p.č. 7971 vk.ú. Vlasatice zapsaného na LV 10002 o výměře2791 m2.
Příloha: návrh vzdání se práva na převod
d) Pan starosta přednesl návrh na schválení
veřejnoprávní smlouvy o zabezpečení výkonu
přenesené působnosti v oblasti speciálního
stavebního úřadu mezi obcí Vlasatice a městem
Pohořel ice. hlasováno: 5/0/0

Usnesení 2016/5/11: ZO schvaluje veřejnoprávnísmlouvu o zabezpečení výkonu přenesenépůsobnosti v oblasti speciálního stavebního úřaduve věcech místních komunikací na území obceVlasatice, sepsanou mezi Obcí Vlasatice a MěstemPohořelice. ZO pověřuje starostu obce Vlasatice kjejímu podpisu.
Příloha: Návrh veřejnoprávní smlouvy ozabezpečení výkonu přenesené působnosti
ad 11 ) Diskuze

* Pan starosta přivítal pozvané hosty z firmy
Granero s.r.o. , a to paní Ing. Jitku Pejchlovou a
pana Mortena Jorgezisena, které pozval z důvodu
častých dotazů na zápach v obci z jej ich živočišné
farmy.

O slovo se přihlási l pan Skalák a dotazoval
se zástupců firmy na možnosti snížení zápachu v
obci. Následovala diskuze na toto téma, zástupci
Granera informovali o j iž při jatých opatřeních např.
zakrývaní kejdové laguny, do krmení je přidáván
vazač amoniaku. Bylo přislíbeno nerozvážení kejdy
po 22:00 hodině.

* Pan starosta přednesl žádost paní Mgr. Pavlíny
Konečné, pana Václava Konečného a pana Igora
Ševčíka. Tato žádost obsahovala 2 přílohy, a to
stížnost-žádost o výměnu kuchařky podepsanou
1 6-ti rodiči a vyjádření – oznámení nápravných
opatření ředitelky ZŠ a MŠ Vlasatice Mgr. Marcely
Mikelové k této stížnosti .

V žádosti bylo požadováno ústní vyjádření
zřizovatele školní jídelny (obec Vlasatice) k dané
stížnosti a následnému postupu.

Pan starosta se vyjádři l , že opatření a
následný postup zvolený paní ředitelkou Mgr.
Marcelou Mikelovou je z jeho pohledu dostačující,
a to „personální obměna, více kontrolních dní,
které budou i nadále pokračovat i ze strany nové
vedoucí školní jídelny. Paní kuchařka nově při jatá
opatření plní. “

Místostarosta obce se přikloni l k názoru
pana starosty a dále uvedl, že tato problematika je
v plné kompetenci paní ředitelky. Pan Šulc a pan
Valenta se zdrželi vyjadřování k dané stížnosti , pan
Lakatoš uvedl, že jeho dcera navštěvuje MŠ
Vlasatice a nikdy si na nic nestěžovala.

Následovala diskuze z řad občanů a paní
ředitelky, která byla také přítomná.

Ad 1 2) Závěr

UPOZORNĚNÍ ! ! !

ŽÁDÁME OBČANY, KTEŘÍ DOSUD NEUHRADILI
POPLATEK ZA POPELNICE A PSY, ABY TAK UČINILI CO
NEJDŘÍVE. TÍMTO KROKEM PŘEDEJDOU SOUDNÍMU
VYMÁHÁNÍ. PŘI VYŠŠÍCH ČÁSTKÁCH, NAPŘ. SOUČET

MINULÝCH LET, LZE DOHODNOUT SPLÁTKOVÝ
KALENDÁŘ.

POPELNICE 400,-KČ/OSOBA
OBČANÉ NAD 70 LET 300,-KČ/OSOBA

PES 50,-KČ
MOŽNO HRADIT OSOBNĚ NA OÚ NEBO PLATBOU PŘES
ÚČET: ČÍSLO ÚČTU 3428651 /01 00, ZA VARIABILNÍ

SYMBOL UVÉST ČÍSLO DOMU (ČÍSLO POPISNÉ)
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INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

PŘEDNÁŠKA O BYLINKÁCH A JEJICH VYUŽITÍ

V úterý 1 7.5.201 6 se v Obřadní síni
Obecního úřadu uskutečnila přednáška o bylinkách
a jej ich využití. Přednášel lázeňský lektor, který se
tímto tématem zabývá již 20 let. Přednáška byla
zaměřena na bylinky, které pomáhají při
problémech pohybového ústrojí, ale dozvěděli jsme
se i jak snížit cholesterol, vysoký tlak, jak pečovat o
končetiny a pleť. I když jsme se sešli v menším
počtu, neovlivni lo to kvalitu přednášky a proto jsme
měli více prostoru na dotazy, na které nám
přednášející pohotově odpovídal. Tato přednáška
byla velmi zajímavá a každý si odnesl něco
pozitivního.

Ludmila Šnepfenbergová

REKONSTRUKCE HASIČSKÉ ZBROJNICE

Dne 9. 6. 201 6 v 1 0:00 hodin proběhla
kolaudace Hasičské zbrojnice ve Vlasaticích, která
za poslední tři roky prošla kompletní rekonstrukcí.
Tato rekonstrukce byla rozdělena do dvou fází.
Vítězem i zhotovitelem obou výběrových řízení byla
firma JAAHA spol. s.r.o. V průběhu rekonstrukce
bylo několikrát požádáno o dotace. V roce 201 5
nám byla schválena dotace ve výši 300.000,- Kč a
v letošním roce dotace ve výši 350.000,- Kč, . Obě
dotace byly poskytnuty z Jihomoravského kraje.
Celkové náklady na tuto rekonstrukci činí
4.1 03.780,- Kč. Po odečtení získaných dotací musí
obec ze svého rozpočtu uhradit částku ve výši
3.453.780,- Kč. Na této rekonstrukci se podílel i
také členové Sboru dobrovolných hasičů Vlasatice.
Díky jej ich práci, byla poslední faktura od
zhotovitele ponížena o částku ve výši 1 67.000,- Kč.
Všechny uspořené peníze byly použity na pořízení
nového nábytku a kuchyňské linky do Hasičské
zbrojnice. Výrobu tohoto nábytku vysoutěžil pan
Václav Konečný z Vlasatic. Poděkování patří všem,
kteří se jakkoliv podílel i na průběhu rekonstrukce.
Věříme, že nová Hasičská zbrojnice bude sloužit
svému účelu po mnoho let. V průběhu letních
prázdnin si budeme moci nové prostory Hasičské
zbrojnice prohlédnout při příležitosti Dne
otevřených dveří pořádané Sborem dobrovolných
hasičů.

Pavel Procházka

OZNÁMENÍ O OBNOVĚ KATASTRÁLNÍHO OPERÁTU
NOVÝM MAPOVÁNÍM

Katastrální úřad pro Jihomoravský kraj vydal
oznámení o obnově katastrálního operátu novým
mapováním.

Obnova katastrálního operátu novým
mapováním bude zahájena zjišťováním hranic
pozemků a vnějšího obvodu budov přibl ižně v září
201 6. Přesný termín bude oznámen nejméně 30
dní předem. Občané jsou vyzívání k nezbytné
součinosti .

Podrobné informace jsou na webovýchstránkách v příloze sdělení v sekci informace z OÚ.
VLASATICE MAJÍ MISTRA REPUBLIKY

Dne 1 8. 6. až 1 9. 6. 201 6 se konalo
Mistrovsví České republiky ve střelbě na asfaltové
terče v Rychnově nad Kněžnou. Utkání probíhalo
na střelnici Doubrava Černíkovice v disciplíně
Compakt Sporting. Toto mistrovství vyhrál
Vlasatický občan pan Pavel Špaček. O to větší
uznání patří Pavlovi, protože jeho výsledek střelby
byl nej lepším výsledkem po dobu konání všech
MČR, a to s nástřelem 1 91 z 200 terčů. Pavel se
sportovní střelbou zabývá pouze 6 let a přesto, že
se stará o rodinu, o firmu a povinnosti v
Mysliveckém sdružení Vlasatice si našel čas a vůli
k tak skvělému výkonu.

Pavle blahopřejeme a držíme palce k dalším
úspěchům třeba ME nebo na MS.

Ladislav Paleček

K blahopřání se připojuje celá obec Vlasatice.

FOTO: PODZIM 201 3
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PRODEJ BYTOVÉHO DOMU Č.6
(UČITELSKÁ BYTOVKA)

Po ukončení dlouholetého soudního sporu o
výši nájemného za pozemek ležící pod stavbou č.
p. 6 a jeho při lehlých částí, se obec Vlasatice
snažila najít mimosoudní řešení tak, aby
dlouhodobě vyřešilo spor o výši nájemného a
umožnilo investovat do postupné rekonstrukce
bytového domu s ohledem na péči řádného
hospodáře. Takovéto řešení se nám přes veškerou
snahu nepodaři lo najít.

Zastupitelstvo obce se z výše popsaných
důvodů rozhodlo nabídnout bytový dům č. 6 tzv.
"učitelská bytovka“ k odkupu za odhadnutou tržní
cenu 1 .500.000,-Kč. V odhadu, který byl zpracován
na žádost obce Vlasatice, byly zohledněny
skutečnosti , které ovlivni ly cenu dané nemovitosti ,
tj . rozdílnost majitelů pozemku a stavby a
dlouholeté neinvestování do budovy.

S ohledem na současný právní stav, kdy
pozemek p.č. st. 464 a stavba, Vlasatice, č.p. 6,
která na něm stojí, jsou ve vlastnictví rozdílných
osob a tyto osoby mají vzájemné předkupní právo
podle § 3056 zákona č. 89/201 2 Sb. , občanský
zákoník, učini la obec Vlasatice vlastníkovi
pozemku panu Petru Gröbnerovi nabídku na
odprodej stavby, Vlasatice, č.p. 6, a to v souladu s
ustanovením § 3056 ve spoj. s 21 40 a násl.
občanského zákoníku.

Vlastník pozemku svého práva využil a s
obcí Vlasatice podepsal kupní smlouvu na odkup
bytového domu č. 6 za odhadnutou cenu
1 .500.000,-Kč. Nyní probíhají kroky nezbytné ke
změně vlastnického práva.

Pavel Procházka

TŘÍDĚNÍ ODPADŮ V ROCE 201 5

V roce 201 5 jsme úsporou v systému
tříděného sběru a recyklace využitelných složek
komunálních odpadů přispěli ve spolupráci se
společností EKO-KOM a.s. ke zlepšení životního
prostředí „uhlíkové stopy“. Úsporu, kterou obec
Vlasatice dosáhla, představuje emise CO2 ekv.
87,1 52 tun, úspora energie 2.044.611 MJ .

Tříděním odpadů obec získala částku
1 66.498,- Kč, díky které výše poplatku za svoz
komunálního odpadu na osobu/rok činí pouze
400,- Kč.

Tato cena je jedna z nejnižších v porovnání
s okolními obcemi např. : Město Pohořel ice 500,-
Kč/rok/osoba, Obec Jiřice 600,-Kč/rok/osoba,Obec
Cvrčovice 500,-Kč/rok/osoba.

V rámci ještě větší úspory, prosíme nejen o
důsledné třídění, ale i o vyvážení pouze plných
popelnic, tímto se vyhneme nemalému poplatku za
manipulaci s nádobou.

DĚKUJEME VÁM, ŽE TŘÍDÍTE ODPAD.
OÚ Vlasatice

8



www.vlasatice.cz

STRANAČÍSLO 2/16 9

KONCERT MORAVANKY

Dne 9.4.201 6 se konal koncert Moravanky,
byla jsem mile překvapena humorem a vtipem paní
Slabákové a celé kapely. Nebyla jsem určitě sama,
protože jsem slyšela ohlas i od j iných účastníků
koncertu. Samozřejmě starost a udělat takovou
akci není lehké, proto díky všem kteří jsou ochotni
toto dělat.

Těším se na další akce.

Jelínková Milena

KOŇSKÉ - HOBBY ZÁVODY VE VLASATICÍCH

Dne 23.4.201 6 se ve Vlasaticích uskutečnily
první koňské závody. Dá se říci, že první zkušební,
aby se do dalších závodů "vychytaly mouchy".

Jako první disciplína byla skokové derby -
skoky ze 3/4 přes přírodní překážky a část
klasických barevných překážek. Tato disciplína
byla rozdělena do dvou částí a to lehčí s max.
výškou 60 cm a těžší do 1 00cm. Zúčastni lo se
celkem 9 jezdců.

V odpoledním programu přišl i na řadu
vozatajci. Ti se dostavil i v počtu celkem 4 páry
koní. Účast jezdců nebyla moc hojná, ale doufáme,
že se po okolí brzy roznese, že i u nás ve
Vlasaticích máme nově postavenou překážkovou
dráhu pro koně a při jdou další jezdci. Co nás ale
moc mile překvapilo, byl i diváci. Těm musíme
srdečně poděkovat, že si našl i čas a přišl i nás
podpořit v takovém hojném počtu. Děti se mohly v
průběhu závodu vozit na koni v sedle pod vedením
Lenky Špačkové a po ukončení závodu mohli
návštěvníci usednout do závodní maratonky a
projet se po závodišti .

Těšíme se na Vás při
dalším pořádání jezdeckých
hobby závodů a doufáme, že
nás opět při jdete podpořit,
povozit se na koních a v bryčce,
dobře se najíst a užít si den v
přátelské společnosti.

Za JS Dumaz Jana Škrabalová
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ŽEHNÁNÍ MOTORKÁM 201 6

V sobotu ráno jsme se probudil i do
zamračeného dne a vypadalo to všeli jak, ale
nakonec se počasí umoudři lo a dopřálo nám
nádherný slunný den. Díky skvělé organizaci vždy
usměvavé Markétky Vodákové a pana starosty vše
dopadlo na jedničku. Motorkáři se začali sjíždět
před 1 4 h. ve velkém počtu. Po požehnání od pana
faráře se všichni zúčastnění přesunuli na obecní
dvůr, kde bylo přichystáno několik stánku s
občerstvením. V jednom jste mohli ochutnat
langoše, ve druhém vynikají masíčko od pana
Karla Vodáka nebo vyuzenou cigáru. Nechybělo
ani točené pivo nebo stánek s kávou. Celý den se
odehrával v dobré náladě a já věřím, že i příští rok
bude tak dobrý jak ten letošní a my se opět všichni
sejdeme. . .

Sabina Křivánková

AUSTRALSKÁ STEZKA ZA POKLADEM PŘI ZŠ

Dne 1 8. 5. 201 6 se při ZŠ ve Vlasaticích
konala dobrodružná a vzdělávací stezka s
australskou tematikou. Celá akce byla uspořádaná
pod vedením studentů Masarykovy univerzity v
Brně, kteří si jako cílovou skupinu po dlouhém
rozmýšlení vybral i právě vlasatickou školu. Cílem
celé akce, která vypadala jako klasická bojovka
sestávající se z 1 0 stanovišť s úkoly, bylo
vytáhnout děti z výuky ven do přírody, v tomto
případě do parku a na dětské hřiště. Snaha
podpořit skupinovou spolupráci napříč ročníky byla
prioritou č. 1 , dalším cílem bylo předvedení
alternativní výuky, kterou lze uzpůsobit právě
probírané látce a děti učit zábavnou formou.
Jménem celého týmu studentů bych chtěla
poděkovat ZŠ Vlasatice a OÚ ve Vlasaticích za
skvělou materiální i morální podporu.

Dle našeho názoru se celá akce opravdu
vydaři la a splni la svůj účel. Děkujeme!

Dominika Vodáková
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RYBÁŘSKÉ ZÁVODY 201 6

Před uskutečním rybářských závodů bylo
zapotřebí udělat úpravy na rybníčku. Byl upraven
terén v oblasti rybářských chatek.Na dřevěné
chatce se musela vyměnit chátrající střecha.
Střešní krytinu zajisti l p. Karel Vodák - fa Bramac.
Provedl se ořez stromů. Plechová chatka byla
přesunuta na jiné místo. Poté byla vybetonována
nová podlaha a vymalována. Na rybníček jsme
vysadil i cca 400 kg super výběru a výběru kapra.

Dne 21 .5.201 6 se mohly uskutečnit
rybářské závody. Ten den bylo velmi příjemné
počasí. Zůčastni lo se kolem 70 nadšených rybářů
jak místní tak " přespolní " . Pro rybáře i
návštěvníky bylo připraveno bohaté občerstvení a
tombola. Za tombolu děkujeme sponzorům. První
rybu chyti l pan Marcel Bojo a byl odměněn sektem.
V pravé poledne byl závod ukončen. V malé
chvilce vyhodnocen a byly vyhlášeny výsledky. Na
1 .místě se umísti l pan Karel Sehnal (253 b),
2.místo obsadil pan Vít Buček (237 b) a 3.místo
patři lo panu Bohumilu Provázkovi (1 74 b). Celkem
se chytlo 48 ks kapra, 1 x úhoř. Největší chycená
ryba byl kapr o délce 78 cm.

Za velmi vydařéné závody děkuji všem
účastníkům a velké díky všem pořadatelům. A
těším se na příští závody.

Aleš Klucho

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

V sobotu 21 . 5. 201 6 jsme uvítal i do naší
obce čtyři nové občánky Vlasatic. Celý obřad
proběhl ve sváteční atmosféře ke které nám
pomohli také žáci hudebního atel iéru Mgr. Pavla
Kratochvíla a za ni děkujeme. Obřad začal v deset
hodin příchodem starosty obce za hudebního
doprovodu, po úvodní řeči jsme dětem rozdali malé
dárky a maminkám kytičku. Rodiče se nám
podepsali do pamětní knihy a po oficiálním obřadu
jsme si všichni popovídal i u kávy a malého
občerstvení. Přejeme rodičům ať vám děti rostou
do krásy a k radosti.

Pavel Procházka

11

PÁLENÍ ČARODĚJNIC 201 6 A DĚTSKÝ DEN 201 6

V dubnu a červnu se letos, jako již tradičně,
konaly v naší obci akce spojené s pálením
čarodějnic a oslavou Dne dětí, které byly pořádané
SDH Vlasatice.

Více informací naleznete v článcích SDH Vlasatice.



ZPRAVODAJ OBCE VLASATICE

Léto 2016STRANA 12

Jako každý rok se na jaře začala jednou
týdně scházet naše chasa při nácviku zpěvů a
hlavně tanečků. I letos jsme měli páry ženáčů,
svobodných a také dětí. Museli jsme se potýkat s
několika nenadálými situacemi kdy se dva páry
nemohly zúčastnit ze zdravotních důvodů a třetí
pár z důvodu pracovní vytíženosti , za který jsme
naštěstí našl i tři dny před hodami náhradu. Další
nepříjemná situace nastala v den hodů, kdy jsme v
ranních hodinách zjisti l i , že nám někdo skácel
máju. Po zjištění této události se v několika
minutách zaplni l plac chlapy z krojované chasy a
máju znovu s velkou parádou postavil i .

Celý sobotní den byl pln slunce, potu a
nechtěně teplého vína. Poděkování patří občanům,
kteří celému průvodu tento horký den zpříjemňovali
chlazenými nápoji a občerstvením. Muzikanty z
kapely Sobuláci, kteří krojovanou chasu
doprovázeli po dědině, vezl tak jako loni, na
ozdobeném voze pan Pavel Křipač, za což mu
velmi děkujeme a nejen my, ale hlavně muzikanti.
Průvod chasa zakončila na obecní zahradě asi
kolem půl čtvrté, s kapelou si vyzkoušela
připravený nástup a poté se všichni rozeběhli do
svých domovů a hlavně bazénů, aby se trochu
ochladil i a odpočinul i si před večerním programem.

JÁNSKÉ HODY
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Od 1 8 hodin hrál i Sobuláci k poslechu a ve
20:00 hodin zábavu zaháji la krojovaná chasa svým
nástupem, za který skl idi la velký potlesk a uznání
všech zúčastněných. Zábava probíhala v duchu
zpěvů a tanců až do půl jedné, kdy nás nečekaně
překvapila letní bouřka. Ani toto počasí většinu
neodradilo a tancovalo se až do půl třetí.

Děkujeme všem kteří se na přípravě hodů
podílel i , našim zaměstnancům, kteří se postaral i o
výzdobu a následný úklid, TJ Start Vlasatice za
zajištění občerstvení nejen pro muzikanty a chasu,
ale i pro návštěvníky, krojované chase a v
neposlední řadě i kapele Sobuláci, která nás po
celý den i noc doprovázela.

Pavel Procházka, Michaela Sendlerová

JÁNSKÉ HODY
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NOC S ANDERSENEM

Na počátku byl nápad, který měl dětem
hravou formou ukázat, že čtení může být opravdu
velké dobrodružství. Krásná myšlenka se zrodila v
roce 2000 v uherskohradišťské knihovně, kde děti
poprvé trávil i noc ve společnosti knížek. Povědomí
o této výjimečné akci se rychle rozšíři lo a brzy se
zrodila Noc s Andersenem. Akce, kterou si
připomínáme Mezinárodní den dětské knihy, se od
té doby každoročně účastní celá řada škol,
knihoven a jiných institucí nejen v České republice.

Již poněkolikáté jsme se připoji l i také my. V
pátek, 1 . dubna 201 6 v 1 8:00 hodin, to celé
propuklo. Děti vybavené spacáky, pyžamky,
plyšáky a dalšími nezbytnostmi přišly plné
očekávání do školy. Hlavním tématem letošního
nocování byla krásná pohádka H. CH. Andersena
Malá mořská víla, což se náramně hodilo, protože
jsme mezi sebou poprvé přivítal i také naše budoucí
prvňáčky.

V pohádkovém duchu se nesl celý večer, v
rámci kterého děti např. lušti ly pohádkovou
křížovku, vytvářely podmořský svět, skládaly
puzzle, dramatizovaly pohádkovou scénu, tvoři ly
řetěz na záchranu prince, vymýšlely svatební tanec
a mnoho dalšího. S největším úspěchem se
setkala soutěž o nejkrásnější vílu a čarodějnici.
Paní učitelky zase velmi ocenily disciplínu, při níž
děti (podobně jako víla v pohádce) ztrati ly hlas.

Po večerním programu jsme se rozloučil i s
předškoláky a přišla na řadu noční hra pro
odvážné. Nedovedete si představit, jak tajemná
může být škola potmě… Než to všechny děti zj isti ly
a podle mapy objevily vytoužený poklad, bylo už
tol ik hodin, že sotva stihly namočit zubní kartáčky a
usnuly jako Šípkové Růženky.

Mgr. Hana Pokorná

Do 1 6. ročníku mezinárodní akce k podpoře
dětského čtení se zapoji la i speciální třída formou
jednodenního projektu ve středu 30. 3. 201 6.

Nejprve žáci společně vyplni l i pohádkovou
tajenku, která odhali la jméno ANDERSEN. Na
počítači vyhledali základní údaje o nejslavnějším
světovém pohádkáři, vše napsali do velkého
plakátu a nalepil i jeho fotografi i . Na slepé mapě

vyhledali Dánsko, vybarvil i ho a zapsali základní
údaje o tomto státu. Poté hledali na počítači znaky
pohádek, které přímo zapisovali do plakátu.
Seznámil i se s nejznámějšími pohádkami
zmíněného autora četbou úryvků. Žáci 5. a 8.
ročníku podle přečteného textu „O princezně na
hrášku“ skládali ve dvojicích rozstříhaný článek.
Nejmladší žák 2. ročníku poskládal puzzle
„Sněhová královna.“ K ději „Ošklivé káčátko“
přiřazovali všichni odpovídající obrázky. V
pracovním vyučování vybarvovali obrázky k
pohádkám H. CH. Andersena. Zhotovil i z
barevného papíru postel z texti lu, vystřihl i peřiny a
uloži l i do nich princeznu i hrášek.

Veškeré vytvořené činnosti nalepil i na
plakát, který zdobí naši chodbu.

Jednotl ivé kroky i výslednou práci – plakát
zachycují následující fotografie.

Jitka Kaňovská, RNDr.

PYTHAGORIÁDA

Pythagoriáda je matematická soutěž pro
žáky pátých až osmých tříd základních škol a
odpovídajících ročníků víceletých gymnázií. Žáci
mají na vypracování testu 60 minut a nesmí
používat tabulky a kalkulačky. Každé zadání se
sestává z patnácti příkladů na prostorovou

představivost a logické
uvažování.

I naše škola každý rok
pořádá školní kolo této
soutěže. Žáci pátého
ročníku řešil i zadané
úkoly 25. ledna a žáci 6.
až 8. ročníku 29. března
201 6.

Ing. Miluše Pokorná

ZŠ A MŠ VE VLASATICÍCH
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DOPRAVNÍ DEN NA ZÁKLADNÍ ŠKOLE

Když vyjedu na kole, na hlavě mámcyklistickou helmu.
Když je mlha, prší, sněží, je šero a tma,chrání mě reflexní prvky na mém kole, oblečení,obuvi i aktovce.

Když sedím v autě, jsem připoutaný pásem.
Když přecházím po přechodu pro chodce,jsem ostražitý.

Když …
takových „když“ je obrovské množství.

Pravidla si lničního provozu, pravidla, která nás
chrání, pravidla, která chrání bezpečnost všech, je
nutné dodržovat, ale především je nutné je znát.
Pracovníci SVČ v Pohořel icích žákům I. stupně ZŠ
a speciální třídy opět připomněli důležitost znalosti
dopravních značek a předpisů, pravidel chování
cyklistů i chodců.

Velký dík patří všem, kteří se podílel i na
přípravě skvělé akce, která se skládala z trošky
nezbytné teorie, jízdy zručnosti , jízdy na dopravním
hřišti a praktickém nácviku chování na přechodu
pro chodce. Děkujeme také za krásné dárečky,
které jsme dostal i .

Dopravní den byl dalším krůčkem k našemu
většímu bezpečí na silnici.

Mgr. Alena Králová, učitelka

DEN ZEMĚ 22.4.201 6

„Historie Dne Země se začala psát roku
1 970 v USA, kdy senátor Gaylord Nelson pověři l
studenta Harvardovy univerzity Denise Hayesa
organizací série environmentálních protestních
setkání a výukových programů s cílem podpořit
environmentální hnutí po celých Spojených
státech. První Den Země slavil úspěch a ve
Spojených státech vedl mimo jiné k založení
Americké agentury pro ochranu životního prostředí
a k při jetí Zákona o čistotě ovzduší, Zákona o
čistotě vody a Zákona o ohrožených druzích.

V následujících letech se iniciativa Dne
Země postupně šíři la také do zahraničí. V roce
1 990 byl Denis Hayes opět požádán o
zorganizování environmentální kampaně, tentokrát

na globální úrovni. Na celém světě se podaři lo
zmobil izovat asi 200 mil iónů l idí ze 1 41 zemí. Akce
vedla k nastartovaní iniciativ zaměřených na
recyklaci a také pomohla připravit světové veřejné
mínění na Summit Země v Riu de Janeiru,
organizovaný o dva roky později pod hlavičkou
Organizace spojených národů.

Miléniový Den Země v roce 2000 byl
tematicky zaměřen na globální oteplování a čistou
energii , a své akce během něj pořádalo asi 5000
environmentálních skupin z rekordních 1 84 zemí
světa.

Dnes slaví Den Země víc jak mil iarda l idí ve
1 75 státech světa. Den Země se tak stal největším
sekulárním svátkem, který slaví l idé společně na
celé planetě bez ohledu na původ, víru či
národnost.

22. duben tak můžeme považovat za výročí
vzniku moderního environmentálního hnutí. “

Naše škola se každý rok připojuje k oslavám
Dne Země. V pátek 22. dubna jsme oslavy zaháji l i
tím, že jsme se oblékl i do zeleného. Před školou
žáci jednotl ivých ročníků z nasbíraných víček od
plastových lahví vytvářel i nádherné obrazy přírody.
Stromy, zvířata, sluníčko, ryby, ale i koloběh vody v
přírodě. Každý výtvor byl originál. Práci žáků si
prohlédl a pochváli l i pan starosta. Na závěr byli
odměněni žáci, kteří přišl i oblečeni celí v zeleném.

Ing. Pokorná Miluše - koordinátor EVVO

PROJEKT LES NA JAŘE

V týdnu od 25. do 26. dubna probíhal na
naší škole projekt Les na jaře. Celý týden byla
výuka zaměřena na přírodu a její změny na jaře.
Žáci 8. a 9. ročníku vysázeli nové stromy – dvacet
habrů a pět l ip.

Ve čtvrtek jsme navštívi l i záchranou stanici
pro zvířata v Rajhradě, kde jsme byli seznámeni s
péčí o nemocná zvířata. Další aktivitou byl program
v rajhradské oboře. Žáci plni l i úkoly a
vypracovávali pracovní l isty pod odborným
vedením. Vše se vázalo na téma les – žáci
poznávali stromy podle l istů, vypočítávali stáří
stromu z letokruhů nebo se učil i určit nadmořskou
výšku dané lokality podle vegetace.

Páteční den jsme začali fi lmem o vzniku
planety Země a fi lmem o Černobylu, kterým jsme si
připomněli 30. výročí katastrofy a její dopad na
okolní přírodu. Poté jsme pracovali na školní
zahradě. Upravil i jsme doskočiště, zal i l i jsme
vysazené stromy a záhonky s čerstvě vysazenými
plodinami. Počasí nám přálo a výsledky naší práce
nás těší.

Ing. Miluše Pokorná – koordinátor EVVO
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EKOLOGIE VE SPECIÁLNÍ TŘÍDĚ

Den Země se každoročně koná 22. dubna.
Letos se kolem něj točila výuka celý týden. V
samotný den jsme si o něm v přírodopisu vyhledali
informace a přečetl i si je. Ve výchově k občanství
jsme si povídal i o ekologických katastrofách, ale
zároveň i o prospěšných aktivitách ekologických
hnutí a organizací. V televizi jsme zhlédl i dokument
30 let od Černobylu. Později jsme se na
prostranství před školou rozděli l i do dvojic a z
plastových víček vytvoři l i továrnu s kouřícím
komínem, auto znečišťující ovzduší i vodu jako
symboly ničící naši modrou planetu. Nejmladší žáci
poskládali strom a květinu přispívající k ochraně
životního prostředí.

V následujícím týdnu 25. – 29. dubna
probíhal projekt Les na jaře. V hodinách českého
jazyka starší žáci lušti l i tajenky, vypracovávali
pracovní l isty na témata jako Péče o lesní zvěř,
Bezpečný a správný pobyt v přírodě, Lesy a čisté
ovzduší. V l iterární výchově jsme si přečetl i báseň
Lesní studánka. V přírodopisu jsme poznávali
léčivé a jedovaté rostl iny, jedlé a jedovaté houby a
prohlížel i jsme si jej ich obrázky. V dějepisu jsme si
na počítači vyhledali vše o soutěži Památné stromy
ČR.

Jarek Svoboda vybarvil obrázek k pohádce
Červená Karkulka. Co vše najde v lese a jak se v
něm má chovat nakresl i l v předmětu Člověk a jeho
svět. V geometri i přiřazoval l isty stromů. V pracovní
a výtvarné výchově všichni ztvárni l i lesní plody,
houby, zvířata a vyzdobil i j imi třídu i chodbu.
Rovněž jsme si udělal i výstavku z dostupných knih
pojednávajících o lese.

Ve čtvrtek 28. dubna jsme s celou školou
zavítal i do Ekocentra Rajhrad, kde jsme
naslouchali poutavému výkladu průvodce o lese,
poté plni l i zadané úkoly. Navštívi l i jsme i místní
záchrannou stanici zvířat. V pátek jsme si pak
zaseli ředkvičky a přesadil i květiny.

Výše zmíněné aktivity přispěly značnou
měrou k prohloubení environmentální výchovy
žáků.

RNDr. Jitka Kaňovská

PLAVECKÝ KURZ 201 6

Do autobusu, z autobusu, do šatny, do
sprchy a HURÁ do bazénu. Desetkrát se takhle
těši l i žáci 1 . – 3. třídy na plavecký výcvik v
Hustopečích, který skončil 7. května. Do plavání se
děti vždy těšily. Pod vedením skvělých trenérů se
naučily nebát vody, potápět se, plavat kraul a znak,
ti nejšikovnější i prsa a plavání pod vodou. Smutek
z konce každé lekce byl alespoň trošku rozptýlen
závěrečnými hrami ve vodě – vodní pólo, košíková,
boj o míč a další.

Z poslední hodiny si žáci
odnesli nejen rady odborníků – jak
se chovat v létě u vody, jak
poskytnout pomoc kamarádovi a
na koho se obrátit v nouzi, ale
také mokrá vysvědčení, na
kterých jsou zaznamenány jej ich
plavecké úspěchy.

Mgr. Alena Králová, učitelka

HRY BEZ HRANIC 201 6

9. května jsme se jako každý rok vypravil i na
hřiště do Pohořel ic. Pracovníci SVČ připravil i pro
žáky 1 . stupně základních škol Hry bez hranic –
netradiční soutěžní disciplíny, ve kterých nejde jen
o rychlost, šikovnost a zručnost, ale také o důvtip a
trošku štěstíčka.

Modré barvy našeho týmu háji l i : Honzík,
Terezka, Aleš, Miloš, Barča a početná skupina
fanoušků a roztleskávaček z řad spolužáků a žáků
speciální třídy. Našimi soupeři byly týmy z
Pohořel ic, Žabčic, Ivaně, Troskotovic, Přibic a
Loděnic.

V 9 hodin vše vypuklo. „Honzóóó! Barčóóó!
Do toho, přidej, makej! Hurááá!“ Slalom mezi
kuželkami s florbalovou hokejkou a míčkem, práce
se šroubovákem, překážková dráha zdolaná ve
vláčku, přenášení vody a skládání puzzle.
Sluníčko, žízeň ani vyčerpání nás ale neudolaly,
před poslední disciplínou jsme všichni sebral i
poslední síly a ve dvojnásobně bodované soutěži
jsme skončil i druzí. To nám zajisti lo celkové 6.
místo.

Skvěle jsme se všichni bavil i a už teď
začínáme trénovat na příští ročník.

Mgr. Alena Králová, učitelka

PUTOVÁNÍ PO AUSTRÁLII

1 8. 5. 201 6 jsme všichni putovali Austrál ií -
bez obav z cestovní horečky a chybějící hotovosti.
Studenti VŠ v Brně pro nás připravil i atraktivní
program „Putování po Austrál i i“. Rozdělení do
věkově smíšených skupin jsme absolvovali
zastávky na 1 0 stanovištích rozmístěných po
Vlasaticích. Plni l i jsme fyzicky náročné úkoly, ale
také úkoly, při kterých jsme přemýšlel i , až se z nás
kouři lo. Během jej ich plnění jsme se ale také
hodně dozvěděli . Dozvěděli jsme se o zvířatech,
která v Austrál ií ži jí, o domorodcích Austrál ie a
jej ich zvycích, o hoře Uluru, o oblíbených
australských sportech, rostl inách … Za splněné
úkoly jsme dostávali části zašifrované zprávy. Jen
její správné rozluštění nás zavedlo k pokladu.

Moc děkujeme slečně Markétě Vodákové a
jejím kolegům za organizaci této skvělé akce.

Mgr. Alena Králová, učitelka
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POBYTOVÝ TÝDEN BŘEZOVÁ
OD 23. 5. – 27. 5. 201 6

Celkem se zúčastni lo 24 žáků z 1 . – 8.
ročníku a 5 žáků ze školy z Troskotovic.

V pondělí 23. 5. 201 6 jsme společně vyrazil i
na týdenní pobyt v Březové. Naše cesta trvala
necelé dvě hodiny. Po příjezdu se nás ujala naše
vedoucí, Denča. Jakmile jsme se ubytovali , tak
nám Denča ukázala celý areál, poté následoval
oběd. Po obědě jsme si asi dvě hodiny odpočinul i a
šl i jsme hrát hry, při kterých jsme byli rozděleni do
čtyř tlup, jej ichž názvy byly: Lišky, Mamutí kost,
Pravěcí l idé a Tygří dráp. Následovalo malování
jeskynních maleb, které započalo náš program s
názvem „Doba kamenná“. V půl šesté jsme šli na
večeři a po večeři jsme měli volno až do večerky.

V úterý jsme měli budíček v sedm hodin. Po
snídani nám začal program. Museli jsme se s
pomocí tří lávek dostat přes vodu na druhý břeh.
Byla to zábava, která nás všechny bavila, i když
jsme skoro všichni spadli :D. Až jsme se usušil i ,
začali jsme hrát hru jménem „Hamoun“. Ve dvanáct
hodin byl oběd a poté odpolední kl id. Odpoledne
jsme si vyzkoušeli horolezeckou stěnu a večer nás
čekala diskotéka.

Po středeční snídani jsme se po tlupách
vydali stavět Pagodu. Tu jsme potom museli zapálit
pomocí svíčky, kterou jsme nesli přes půl areálu.
Zapálit oheň se nakonec podaři lo jen dvěma
tlupám. Po obědě jsme si vyrobil i svůj oštěp na lov
mamuta. Do večeře jsme hrál i hru na obstarání
„jídla“ pro tlupy. Večer následovala další diskotéka
s ohnivou show na závěr.

Ve čtvrtek jsme šli s Denčou šplhat na
vysoká lana. Náš okruh jsme bezpečně zdolal i a
odvážlivci zkusil i těžší. Po obědě a odpoledním
klidu jsme šli hrát další zajímavé hry. Po chvíl i jsme
se přemísti l i k molu, kde nám Denča vysvětl i la, jak
manipulovat s pádly. Oblékl i jsme si vesty a vyrazil i
na rafty. Když jsme úspěšně doplul i na konec
rybníku, tak jsme museli přelézat do protějších
raftů. Denča se nám taky postarala o to, aby se
„ztrati ly“ pádla, zpátky jsme tedy museli doplavat
bez jej ich pomoci. Až jsme se osušil i , šl i jsme hrát
hru, ve které jsme hledali po lese kartičky. Večeři
jsme tak tak stíhal i . Už jsme byli všichni v
polospánku, když Denča přiběhla s tím, že jdeme
lovit mamuta. Tahle noční hra se nám všem moc
líbi la a završi l i jsme ji chycením mamuta.

V pátek jsme se vzbudil i a začali jsme si vše
balit. S Denčou jsme měli vyhodnocení a poté šl i
hrát hry. Okolo jedné hodiny jsme odjížděli se
spoustou zážitků a vzpomínek. Škola v přírodě se
nám moc líbi la a už teď se těšíme na další!

Silvie Jedounková, 8. ročník
Ing. Miluše Pokorná

PROJEKTOVÝ TÝDEN S KARLEM IV.

V posledním květnovém týdnu jsme si
připomněli českého krále Karla IV. , od jehož
narození letos uplynulo 700 let.

Téma Karel IV. se prolínalo celým
vyučováním. Žáci vyhledávali informace o Otci
vlasti , gotice a životě ve středověku v
encyklopediích a populárně naučných publikacích,
lušti l i křížovky, řeši l i kvízy a záhadné šifry, pročítal i
pověsti ze středověké Prahy.

Velmi zdaři lé byly také portréty Karla IV.
vytvořené technikou frotáž.

Fi lm Noc na Karlštejně nás inspiroval i v
hudební výchově. Za doprovodu kytary a nástrojů z
orffova instrumentáře jsme si zazpíval i píseň Karla
Svobody Lásko má, já stůňu.

Veškeré získané poznatky žáci zužitkovali v
soutěži motivované hrou Chcete být mil ionářem?
Jak jinak – soutěžní otázky se týkaly Karla IV. , jeho
života a Prahy 1 4. století. S využitím nápověd:
Diváci a Přítel na počítači se všem podaři lo
zvládnout nástrahy vědomostní disciplíny.

Mgr. Alena Králová, učitelka

SPORTOVNÍ OLYMPIÁDA V TROSKOTOVICÍCH

9. 6. 201 6 byli žáci naší školy pozváni
školou v Troskotovicích na Sportovní olympiádu.
Té se zúčastni l i také žáci z Jiřic, Troskotovic a
Suchohrdel.

Soutěžilo se v individuálních disciplínách –
hod, skok z místa a běh, v týmových hrách –
kopaná pro chlapce a vybíjená pro dívky. Musíme
pochválit všechny naše soutěžící, podávali
maximální výkony, podporovali své kamarády a
drželi se hry fair play.

V turnaji v kopané si žáci vystřílel i celkové
druhé místo, ve vybíjené získaly dívky bronzovou
příčku. Umístění „na bedně“ nás neminula ani v
individuálních disciplínách, gratulujeme tímto
Milošovi, Jul ince, Báře a Aničce. Naše škola – jako
tým – získala celkové druhé místo, což je skvělý
výsledek, který nás bude motivovat k jeho
opakování nebo vylepšení příští rok.

Zažil i jsme skvělé sportovní dopoledne.

Mgr. Alena Králová, učitelka

VYHLÁŠENÍ CELOROČNÍ SOUTĚŽE VE SBĚRU VRŠKŮ
OD PET LAHVÍ

(DAR NA LÉČBU PRO EVIČKU KOPEČKOVOU, POHOŘELICE)

1 . místo speciální třída 21 kg
2. místo 1 .-3. ročník 1 9 kg
3. místo 8. ročník 6 kg
4. místo 6. ročník 5 kg
5. místo 9. ročník 4 kg
6. místo 7. ročník 3 kg
7. místo 4.-5. ročník 1 kg
p. ředitelka, p.školník, pí.uklízečka 1 0 kg

CELKEM SE NASBÍRALO 70 kg

DĚKUJEME VŠEM SBĚRAČŮM
koordinátor EVVO Ing. Pokorná Miluše
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DEN S IZS

Dne 21 . 6. 201 6 se žáci 5. – 9. ročníku
zúčastni l i zajímavé preventivní akce, kterou si pro
žáky základních škol připravil Integrovaný
záchranný systém Jihomoravského kraje. Akce se
zúčastni l i také žáci z Troskotovic, J iřic, Vranovic,
Přibic, Loděnic a Pohořel ic.

Celé dopoledne odstartovala hrozivě
vypadající, ale naštěstí pouze fingovaná
autonehoda. Následovalo její řešení, na kterém se
společně podílely jednotl ivé složky IZS – policie,
hasiči a červený kříž.

Dalších aktivit už jsme se účastni l i i my.
Jednotl ivé školy se postupně střídaly na celkem
pěti stanovištích. My jsme začali u hasičského
vozu, kde nás hasiči seznámil i s vybavením
hasičského vozu a s postupy při řešení požáru,
nebo např. živelné katastrofy. Dále jsme si prohlédl i
pol icejní auta, jej ich vybavení a výstroj, kterou
používají pol icisté při zásahu. Poté jsme se
přemísti l i ke stanu BESIPu, kde nám dali obrázek
se situacemi na silnici a my jsme měli určit, co je
dobře a co špatně. Zj isti l i jsme, že pravidla
si lničního provozu nejsou vůbec jednoduchá.
Potom jsme se přemísti l i za záchranáři Českého
červeného kříže, kteří nám ukázali , jak poskytnout
člověku první pomoc. Dokonce jsme si vyzkoušeli i
masáž srdce. Naším posledním stanovištěm byl
pol icejní autobus, kde nám pan policista povídal o
nebezpečí závislosti na tabáku a drogách.

Celé dopoledne se nám moc líbi lo a jsme
rádi, že víme, jak člověku poskytnout první pomoc.

žáci 8. ročníku ZŠ Vlasatice

VÝLET SPECIÁLNÍ TŘÍDY

V úterý 28. června jsme vyrazil i z
autobusové zastávky v Pohořel icích po hrázkách
do Velkého Dvora. Nejdřív nás přivítala divoká
prasata, která jsme nakrmil i suchými rohlíky. V
další ohradě se procházeli pštrosi a za oknem jsme
viděl i i malá pštrosáčata. O kousek dál se před
námi schovávaly ovce. Zblízka jsme si mohli
prohlédnout osly. Na okraji lesa se pásl jediný kůň.
Zrovna při jel traktor s naloženým jetelem na
technickou váhu náležící místní sušárně. Za zpěvu
trampské písně Okoř jsme se vráti l i do Pohořel ic.
Na zahradě paní učitelky Kaňovské jsme si opekli
špekáčky. Bylo to moc prima.

RNDr. Jitka Kaňovská

PREZENTACE DEVÁTÉHO ROČNÍKU

Za účasti rodičů, zástupců školské rady a
VIP hostů proběhly na naší škole 28. 6. 201 6
prezentace žáků devátého ročníku.
Letošní téma: „Co chceme dělat, až vyrosteme“.

Žáci v prezentacích představil i obory na
kterých budou od září studovat. Zdůvodnil i svůj
výběr a nastíni l i plány do budoucna.

Zakončením bylo předání malých dárků od
paní ředitelky a paní Vodákové.

Přejeme všem žákům šťastný start do
dalšího života.

Mája Gašperáková, třídní učitelka
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PŘIJÍMACÍ ŘÍZENÍ VYCHÁZEJÍCÍCH ŽÁKŮ

Ve školním roce 201 5/201 6 končí povinnou
školní docházku osm žáků ( sedm v devátém
ročníku, jeden v osmém ročníku). Všichni úspěšně
zvládl i při jímací pohovory a dostal i se na obory,
které si vybral i .

* Maturitní obory: informační technologie,
obchodní akademie, hotelnictví, cestovní ruch.

* Učební obory: instalatér, kadeřnice, prodavačka,
kuchař.

Všem přejeme hodně úspěchů na nových školách.

Mája Gašperáková, kariérový poradce

NÁŠ FLORBALOVÝ KROUŽEK

Od října roku 201 5 byl zahájen sportovní
kroužek florbalu při ZŠ a MŠ Vlasatice pro děti ve
věku od 6-1 2 let. Do kroužku se přihlási lo asi 1 5
dětí, z toho i několik děvčat z naší školy i z
pohořel ické základky. Nejmladším členem byl
předškolák Štěpán Furiš.

Děti si tuto novou pohybovou aktivitu brzy
oblíbi ly. A právě v tomto vidíme smysl pořádat tyto
pohybové aktivity, které mají pozitivní vl iv na vývoj
a růst našich dětí. Každým tréninkem bylo na
dětech vidět zlepšení výkonu i techniky a nadšení
do tohoto kolektivního sportu.

Nezůstalo jen u trénování, ale díky aktivitě
paní ředitelky Mgr. Marcely Mikelové se nám
povedlo přihlásit se do Miniflorbalové sousedské
ligy, která probíhala formou čtyř turnajů za účasti
družstev z okolních Přibic, Vranovic, Žabčic a
Vlasatic. I přes handicap krátkého trvání
vlasatického kroužku, ve srovnání s několikaletým
náskokem soupeřů, jsme se turnaj od turnaje
zlepšovali a každým zápasem se výkon dětí
posouval. Byl i jsme vyrovnaným soupeřem, za což
jsme po každém turnaji skl idi l i velkou pochvalu od
pořadatelů Miniflorbalové sousedské ligy.

Tímto bych chtěl poděkovat všem dětem za
jej ich vynaloženou snahu, jak v trénincích tak i v
zápasech, a těším se ě na naši další společnou
práci v novém školním roce.

S pozdravem trenér družstva Milan Dubec

PTAČÍ PORODNICE NA OBECNÍM ÚŘADĚ

Na jaře, tak jako každý rok jsme netrpělivě
očekávali přílet našeho čapího páru. Ani letos nás
nezklamali a opět se uhnízdil i na komíně obecního
úřadu, kde vyvedli tři mláďátka. Tyto čapí dětičky,
však nejsou jediným přírůstkem v prostorách
úřadu. Okno kanceláře podatelny a obzvlášť truhlík
s červenými muškáty se velmi zalíbi l páru hrdl iček.
Vystavily malinké hnízdečko, ve kterém se za
nedlouho objevila dvě vajíčka. Hrdl ička poctivě
vajíčka hřála a dnes, v poslední školní den se na
svět vyklubala dvě malinká opeřená mláďátka.
Máme velkou radost, že se u nás na úřadě líbí
nejen l idem, ale i opeřeným kamarádům…..Jsme
velmi zvědavi jaké ptačí překvapení nám přinese
příští rok.

Michaela Sendlerová
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ
VLASATICE

www.sdh-vlasatice.webnode.cz

POŘÁD SE NĚCO DĚJE

PÁLENÍ ČARODĚJNIC

Malé čarodějnice a čarodějové opět zaháji l i
svojí výpravou za čarodějnicí program "Pálení
čarodějnic". Více níže viz. článek "Dětské
čarodějnice" naší členky Mgr. Pavlíny Konečné.

Krásné počasí dávalo posledního dubnového dne
již od rána znát, že by se Pálení čarodějnic mohlo,
tak jako v předešlých ročnících, vydařit. Přípravy
probíhaly díky výbornému kolektivu jako na
drátkách a až na drobné nedostatky jsme byli
oproti j iným rokům hotovi s předstihem. Toalety a
kamion se podaři lo zajistit opět sponzorsky, za což
děkujeme firmě Sebak a autodopravci René
Jelínek. Naší nemilou tradicí se stalo, že jsme opět
byl i z námi neovlivnitelných důvodů na poslední
chvíl i nuceni k najmutí nových kapel a zvukaře. O
poslech a zábavu se tentokrát postaral i RAIN a
Rage´n´Dust. Kapelám se podaři lo navodit dobrou
atmosféru, ale z ekonomického hlediska si, pokud
neseženeme amatéry jako v minulosti , budeme
muset vystačit pouze s jednou kapelou. Jako každý
rok jsme nevybíral i vstupné, proto byl počet
návštěvníků odhadnut a účast byla zhodnocena
přibl ižně stejně jako v minulém roce. Kvůli
chladnějšímu počasí ve večerních hodinách část
návštěvníků odešla j iž před půlnocí, ale zábava
probíhala až do ranních hodin. Pálení čarodějnic je
snad pro naši obec již tradicí, ve které se budeme
snažit pokračovat i nadále.

Děkujeme všem za zajištění dětské části ,
občanům za trpělivost při nočním vystoupení
hudebních skupin, škole za zapůjčení školního
hřiště, obci, sponzorům a hlavně všem, kdo nám s
přípravou a průběhem pomáhali .

Karel Valenta

DĚTSKÉ ČARODĚJNICE - PUTOVÁNÍ ZA ČARODĚJNICÍ

Rok se s rokem sešel a opět nastal den „D“.
Malé čarodějnice s čaroději se sešl i v 1 7 hodin u
Obecního úřadu a netrpělivě čekali , kdy se objeví
černokněžník s čarodějnicemi, od kterých se dozví,
co je letos čeká. Letošní putování se neslo v duchu
„Čarodějnická kuchyně“. Naše ratolesti plni ly různě
těžké úkoly. První úkol byl sběr havěti, ve druhém
pavoučí síť, u třetího sbíral i do čarodějnických
kotlíků různý hmyz, při kterém vyřkl i zaklínadlo a
za vše doposud zvládnuté, dostal i sladkou
odměnu. Posilněni se vydali dál. Čtvrtý úkol byl
trefit cíl a v závěru ukázali obrovskou sílu, kdy

přemohli obry a získali tak čarodějnici, kterou si
odnesli na hřiště. Děti dostaly velkou čokoládu,
špekáček a pití. Závěrem je ještě čekala
čarodějnická diskotéka, kterou přivolávali noc, aby
čarodějnici mohli upálit. Všechny děti se
zapojovaly, snažily se a ukázaly, jak moc jsou
šikovné.

Děkuji všem, kteří pomáhali s přípravou a
organizací dětských čarodějnic a všem dětem
vzkazujeme: „Již nyní se na vás moc těšíme, jak si
to za rok opět pořádně společně užijeme!“

Mgr. Pavlína Konečná
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KOŇSKÉ - HOBBY ZÁVODY VE VLASATICÍCH

Naši členové se 23.4.201 6 podílel i na
zajištění akce Hobby závody ve Vlasaticích.

Úkolem bylo zajištění dopravy v místě konání akce.

ŽEHNÁNÍ MOTORKÁM

Naši členové se 1 4.5.201 6 podílel i na
zajištění akce Žehnání motorkám a ostatním
jednostopým vozidlům. Jako v předešlých ročnících
měli na starost zajištění plynulého silničního
provozu během akce.

Dětský den s IZS

Pro letošní rok jsme si pro děti, ale i dospělé
připravil i na 28.května dětský den s námětem
Integrovaný záchranný systém(IZS). Od rána bylo
krásné slunečné počasí, které vydrželo až do
večera. Malí i velcí návštěvníci si mohli prohlédnout
historickou i současnou techniku hasičů a techniku
policie(PČR) a záchranné služby(ZZS).

Vystavená technika byla:
SDH Vlasatice - koňespřežná stříkača, přívěsná
motorová stříkačka PS1 6, dopravní automobil
DA1 2 Avia, cisterna CAS 1 6 Š 706 RTHP
SDH Židlochovice - cisterna CAS 20 Tatra
PČR Pohořelice - výjezdové vozidlo Hyunday
ZZS - sanitní vůz Mercedes Benz Sprinter

Policisté se z důvodu plnění služebních
povinností o několik málo minut opozdil i a důvodu
účasti u požárního zásahu se bohužel nemohla
dostavit technika Hasičského záchranného sboru
požární stanice Pohořel ice. Veškerá technika byla
volně přístupná, takže si všichni mohli prohlédnout
vybavení jednotl ivých složek IZS, doplněné o
výklad od posádek vozů.

Kromě statické ukázky techniky byla pro děti
připravena řada soutěží, jízda zručnosti na kole
nebo koloběžce, chůze po laně, střelba ze
vzduchovek, první pomoc, motání hasičské hadice,
chůze na špalcích a stříkání vodou na terč, kdy
museli děti uhasit umělý požár ve výukovém
domečku zapůjčeném od HZS. Po splnění všech
úkolů obdržely všechny děti dárkový balíček.

Naši mladí hasiči si pod vedením vedoucích
připravil i ukázku svých dovedností. Po vyhlášení
poplachu "HOŘÍ" vyjela jednotka mladých hasičů s
CAS 1 6 na požár rodinného domečku z papíru. Po
příjezdu na místo, vydala velitelka rozkazy ke
zdolání požáru. Požár byl uhašen pomocí
dopravního vedení B s rozdělovačem a dvěma C
proudy. Průběžně probíhala ukázka poskytnutí
první pomoci zraněným osobám z domečku a
ukázka lanových technik (vázání uzlů apod.). Za
provedení první pomoci se děti dočkaly pochvaly
od posádky ZZS. Cílem bylo ukázat, že vše, co děti
vykonávají v družstvech mladých hasičů, je vlastně
kopií a přípravou na skutečnou hasičskou činnost v
dospělosti .

Děkujeme sponzorům především BESIPU
ČR, obci Vlasatice, Jihomoravskému kraji a všem,
kteří tuto akci podpoři l i .

NAŠE HASIČATA

Květen a červen byly stejně jako v minulých
letech obdobím hlavního kola soutěží v
disciplínách požárního sportu družstev mladších a
starších žáků. Skoro každý víkend se naši malí
hasiči zůčastni l i nějaké soutěže, někdy i dvou.
Jarní kolo se skládalo ze 1 2 soutěží. Tři soutěže
byly zrušeny pořadatel i a dvou soutěží jsme se z
technických důvodů nemohli zúčastnit. Mladším
žákům se celou dobu daři lo opravdu fantasticky,
jen poslední soutěž v Bulharech potvrdi la pověstné
pořekadlo, že se štěstíčko někdy může unavit,
takže tato soutěž byla nakonec jediná, ze které si
nedovezli medaile.Starší žáci potvrdi l i výbornou
připravenost, kdy již několik let o prvních místech
rozhodují setiny sekundy a pravidelně dochází ke
kolotoči na medailových pozicích podle toho jak to
kterému družstvu tzv. zrovna sedne. Několik
zbytečných drobných chybiček a zřejmě i méně
toho sportovního štěstíčka naše starší žáky
několikrát posunulo těsně za medailové pozice.
Potvrdi lo se nám , že investice do opravy stříkačky
, nákupu nových požárních hadic a samozřejmě
trénink splni ly svůj úkol. Důkazem je zlepšení
výsledků hlavně u mladších žáků.

Naši malí hasiči se sami od sebe začali
též podílet na přípravách a průběhu některých
akcí sboru. Je vidět, že každé úsilí sklízí
většinou ovoce, a proto našim malým hasičům
děkujeme za perfektní výsledky, pomocnou
ruku a příkladnou reprezentaci naší obce a
přejeme jim prožití nádherných prázdnin a
načerpání nového elánu do dalšího hasičského
zápolení..
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PŘEHLED VÝSLEDKŮ SOUTĚŽÍ JARO 201 6:

Soutěž Cvrčovice 8. 5.
- požární útok mladší žáci 3. místo
- požární útok starší žáci 2. místo

Soutěž Kobylí 1 5. 5.
- požární útok mladší žáci 1 . místo
- požární útok starší žáci 2. místo

Soutěž Velké Pavlovice 29. 5.
- požární útok mladší žáci 1 . místo
- požární útok starší žáci 4. místo

Soutěž Ladná 11 . 6.
- požární útok mladší žáci 2. místo
- požární útok starší žáci 3. místo

Soutěž Šitbořice 1 2. 6.
- požární útok mladší žáci 2. místo
- požární útok starší žáci 6. místo

Soutěž Sedlec 1 8. 6.
- požární útok mladší žáci 2. místo
- požární útok starší žáci 2. místo

Soutěž Bulhary 1 9. 6.
- požární útok mladší žáci 4.místo
- požární útok starší žáci 9.místo

ZÁSAHY JEDNOTKY:

- 27.2. 201 6 vyslalo KOPIS HZS JmK na požár
sazí v komíně rodinného domu ve Vlasaticích
č.p.95. Jednotka vyjela s DA1 2 v počtu 1 +3. Naše
jednotka asistovala jednotce profesionálních
hasičů z Pohořel ic při čištění spalinové cesty.

Rádi bychom touto cestou upozornili na
obrovské nebezpečí, které hrozí při nedodržení
podmínek pro používání spalinových cest
(vymetání komínu, čištění kotle, používání
správných paliv, revize apod..)

- 26.4.201 6 vyslalo KOPIS HZS JmK na požár
učebny Základní školy ve Vlasaticích. Jednotka
vyjela s CAS 1 6 v počtu 1 +4. Jednalo se o taktické
cvičení, takže požár v počítačové učebně byl
pouze simulovaný. Jednotka zasahovala na rozkaz
velitele zásahu pomocí nastavovacího žebříku a
útočného proudu "C" po vnějším plášti budovy do
okna učebny. Na místě ještě zasahovaly jednoky
HZS Pohořel ice, JSDH Jiřice a HZS Židlochovice,
které si plni ly svoje úkoly dle rozkazů velitele
zásahu.

DOBRÁCI ROKU

V loňském roce jsme se přihlási l i do
Soutěže“ DOBRÁCI ROKU“. V lednu 201 6 jsme
byli vylosováni a byl s námi natočen rozhovor, který
se vysílal v Českém rozhlase. Článek z tohoto
rozhovoru vyšel v Brněnském deníku Rovnost.
Snažil i jsme se o co největší propagaci, proto
každý občan dostal do své poštovní schránky
letáček jak nás podpořit. Pro vítěze čekaly
hodnotné ceny a pro občany obce vítězného sboru
byla připravena show v hodnotě 1 00 000,-Kč. Náš
sbor se umístni l na slušném 31 . místě v rámci
Zlínského a Jihomoravského kraje.

Děkujeme všem, kteří nás podpoři l i .

SOUTĚŽ VLASATICE

I když je září ještě daleko, dovolujeme si
Vás touto cestou již pozvat na tradiční soutěž v
požárním sportu dětí a dospělých Memoriál Jana
Valenty, která se uskuteční 3. září za požární
zbrojnicí.

DOTACE JMK 201 6

Jihomoravský kraj schváli l dotaci ve výši
350tis. korun na rekonstrukci požární zbrojnice.

Děkujeme všem členům i nečlenům a
samozřejmě našim dětem, kteří se aktivně
podílejí na všech aktivitách sboru a odvádějí
kus pořádné práce.

Miroslav Tesař, Karel Valenta
www.sdh-vlasatice.webnode.cz
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HUDEBNÍ ATELIÉR
MGR. PAVLA KRATOCHVÍLA

Další školní rok je úspěšně za námi. A
úspěšný opravdu byl! Jak jsme Vás již dříve
informovali , naši žáci opět sklízel i velké soutěžní
úspěchy.

Klarinetové kvarteto CLARINET LADIES ve
složení Kristýna Bilavčíková, Lucie Valová,
Katharina Osztovist a Kristýna Životská zvítězi lo
v celostátním kole soutěže komorních souborů a
stalo se tak nejlepším souborem v České
republice.

Druhé pololetí školního roku bylo pro
všechny opravdu náročné. Krom soutěží se naši
žáci představil i široké veřejnosti na mnoha
vystoupeních ve Vlasaticích, Cvrčovicích a
Pohořel icích. Ve Vlasaticích jsme se již počtvrté
podílel i na vítání nových občánků. A bylo to opět
krásné setkání s novými občánky Vlasatic v
nádherné atmosféře.

Vyvrcholením celoroční přípravy byl
závěrečný koncert, který se konal v neděli
5.6.201 6, kde se představila většina žáků
Hudebního atel iéru jako sólisté, v komorních
souborech i v dětském pěveckém sboru RADOST.

Ti nej lepší a nejoddanější členové sboru byli
na koncertě slavnostně pasováni do rytířského
řádu - RYTÍŘ RADOSTI .

Poslední veřejnou prezentací žáků
Hudebního atel iéru bylo vystoupení na
Slavnostech města Pohořel ice, kde učinkovali ti
nej lepší včetně pěveckého sboru RADOST. Pro
všechny to byla pocta a vyznamenání za jej ich
celoroční práci.

V samotném závěru školního roku jsme
ještě se sborem RADOST nahrávali několik
písniček na CD, které chceme vydat k 1 5. výročí
Hudebního atel iéru. Natáčení probíhalo téměř celý
den. Bylo velmi náročné a vyčerpávající pro
všechny zúčasněné. Dětem patří velký dík a obdiv
za jej ich výdrž, obětavost a ochotu.

Přejeme všem dětem a rodičům krásné,slunečné prázdniny a těšíme se v září nashledanou.
Za Hudební atel iér

Mgr.Pavel Kratochvíl
www.atel ierkratochvil .cz

Navždy nás opustili:
v květnu 2016

Dundálek Miroslav

Kdo v srdcích žije neumírá...

Svoje jubilea oslavili:
Duben 2016

70. narozeniny - pí. Roláková Alena
75. narozeniny - pí. Matušíková Marie
75. narozeniny - p. Kret František
90. narozeniny - pí. Hladíková Anděla

Květen 2016
70. narozeniny - p. Skalák Petr
70. narozeniny - pí. Hubáčková Eva

Pevné zdraví a dostatek životní pohodyvšem oslavencům přeje redakce

jubilea
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STALO SE NEJEN V OKOLÍ
MarS

zdroj - www.policie.cz

NAVÍC PONIČIL I PNEUMATIKU
Na krátké čtvrthodinové jednání si do firmy v

Pohořel icích Smolíně odskočil sedmapadesáti letý
obchodní zástupce. Když se vráti l ke svému
osobnímu automobilu Škoda Octavia, jen zíral.
Vedle toho, že měl prořízlou pravou přední
pneumatiku, bylo i poničené okno předních dveří u
spolujezdce. Ze zadního sedadla pak zmizel
digitální fotoaparát. Škoda je nejméně deset tisíc
korun.

por. Bohumil Malášek, 29. dubna 201 6

UPOUTAL STYLEM JÍZDY
Stylem své jízdy musel upoutat pozornost

policejní hlídky padesáti letý cyklista. Dvě hodiny po
poledni kl ičkoval na bicyklu si lně frekventovanou
pohořel ickou Brněnskou ulicí a bylo jen s podivem,
že neupadl pod některý z projíždějících automobilů.
Policisté ho zastavil i a provedli dechovou zkoušku.
Ta prokázala 3,32 promile v dechu. Muž přiznal, že
před jízdou vypil nejméně půll itr tvrdého alkoholu a
k tomu navíc dvě piva. Na stejném místě byli
pol icisté úspěšní odpoledne ještě jednou. To když
zastavil i osobní automobil VW Passat. Jeho
dvaceti letý řidič byl ovl ivněn marihuanou.

por. Bohumil Malášek, 4. května 201 6

PONIČIL PANELY
Solární panely fotovoltaické elektrárny ve

Vranovicích asi vadily zatím neznámému pachatel i .
Ten se do objektu elektrárny dostal v noci po
překonání oplocení a na osmi panelech poniči l
skleněnou krycí desku. Elektrárenské společnosti
tak způsobil škodu za skoro padesát tisíc korun.

por. Bohumil Malášek, 31 . května 201 6

V TREZORU BYLA ZAJÍMAVÁ HOTOVOST
Mateřskou školu v Pohořel icích jako cíl své

zlodějské výpravy se nestyděl zvolit zatím
neznámý pachatel. V noci poškodil okno a dostal
se do kanceláře účetní. V ní pak odcizi l
elektronický sejf s finanční hotovostí. Na dvorku
pak sebral příruční vozík, na kterém
pravděpodobně trezor odvezl. Pokud se mu jej
podaři lo otevřít, získal poměrně zajímavou finanční
hotovost. Škoda je skoro čtyřicet tisíc korun.

por. Bohumil Malášek, 1 8. května 201 6

BALÍKY SI NECHÁVALA
Nešťastně a hodně naivně řešila své

kosmetické problémy jedenadvaceti letá poštovní
doručovatelka. Do obvodu, ve kterém pracovala, si
na smyšlenou adresu nechávala z internetových
obchodů zasílat speciální kosmetické přípravky.
Balíky pak převzala a v evidencích označila jako
vrácené odesílatel i , ztracené či nedoručitelné.
Přitom neuhradila jak zboží, tak i dopravné. Její
podvodné jednání odhali la kontrola vyvolaná
reklamacemi internetových obchodních portálů.
Žena takto způsobila škodu za skoro osmdesát
tisíc korun. Navíc se při kontrole přišlo i na to, že
doručovatelka v několika případech neoprávněně
úmyslně otevřela balíky nedoručené adresátovi.
Nyní je stíhána pro podvod a porušení tajemství
doručovaných zpráv.

por. Bohumil Malášek, 1 0. června 201 6

POSTŘÍKAL STÍNÍCÍ TKANINU
Úctyhodných jedenapadesát metrů stínící

tkaniny na plotu zábavního parku v Pasohlávkách
poškodil v noci zatím neznámý pachatel. Na
tkaninu postupně nastříkal devět nečitelných
nápisů a obrazců. Firmě provozující areál tak
způsobil škodu za nejméně deset tisíc korun.

por. Bohumil Malášek, 1 6. června 201 6
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TURNAJ V NOHEJBALE

I v letošním roce 2.7.201 6 proběhl XIV.
ročník nohejbalového turnaje o pohár starosty obce
Vlasatice. Počasí bylo přímo tropické a proto bych
chtěl všem hráčům smeknout poklonu za jej ich
výkony i přes úmorné vedro.

Jako v minulých letech, tak i tentokrát se
turnaje zúčastni l i místní nohejbal isté a hráči
spojení s Vlasatickým fotbalovým klubem. Celkem
se do turnaje přihlási lo 1 0 týmů po třech hráčích,
od 1 5-ti let a výše. Turnaj byl rozlosovám do dvou
skupin, kde si v jednotl ivých skupinách zahrál
každý s každým a následně se hrálo formou play
off.

Ve finálovém zápase se utkaly týmy STKO
(P.Lakatoš,P.Gašperák,J.Duchoň) a MILION
(O.Matuška, L.Kovařík, M.Beran), kde letošním
vítěztstvím obháji l své prvenství tým MILION. Třetí
místo vybojoval tým NASEKERU (J.Strnad,

J.Dočekal, J.Lechner) proti týmu Veselý Boston
(P.Špaček, P.Lakatoš, P.Veselý). V týmu Veselý
Boston, bych chtěl vyzdvihnout výkon Petra
Veselého, kterým se vyrovnal i o 25 let mladším
hráčům. Všem ještě jednou gratulujeme.

Nohejbalový turnaj není pouze akcí
sportovní, ale také společenskou. Jde o setkání
hráčů a fanoušků, přátel a známých, kteří se
doufám dobře bavil i , a to i po oficiálním ukončení
turnaje, kdy se zapíjel úspěch vítězného týmu.

Závěrem bych rád poděkoval obci Vlasatice
za poskytnutou finanční podporu, za propůjčení
párty stanů a stolů s lavicemi a ostatním, kteří nám
pomáhali . Nemalé díky patří také slečně Lence
Pekařové za celodenní péči o náš pitný réžim a
panu Josefovi Lakatošovi za tradičně famózní
kotlík.

J iž teď se těšíme na XV. ročník.

Tomáš Slezák
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TJ START VLASATICE

Vážení příznivci fotbalu v naší obci,

Blíží se prázdniny a tak mi dovolte pár řádků
zhodnocení sezóny mužů a dorostu Olbramovice-
Vlasatice. V posledních 4 měsících se toho na
hřišti hodně událo.

Před posledním rozhodujícím zápasem jsem
klukům řekl, když vyhrají 3. třídu a budou si chtít
zahrát okresní přebor, tak se budeme všichni snažit
udělat proto, aby si ho zahrál i . Po vítězném zápase
jsem se jich zeptal jestl i opravdu chtějí hrát okres a
většina řekla, že by to chtěl i zkusit, takže je
rozhodnuto a okresní přebor hrát budeme. Ale
nebude to ovšem jednoduché jako všechno v
životě, ale hlavně je potřeba rozšířit mužstvo
alespoň na 1 6 hráčů, abychom se nedostávali do
potíží, jako v jarní části soutěže. Vlasatice poprvé v
histori i vybojovaly okresní přebor, ale ovšem každá
mince má dvě strany.

Ta první, že máme za sebou úžasnou
sezónu, hlavně podzimní část, v jarní části už byly
výpadky a postup chvíl i nikdo nečekal, ale v
posledním zápase po výborném výkonu se to
podaři lo.

Ta duhá strana z mého pohledu je, vyšší
soutěž je velký závazek a zodpovědnost pro
vedení klubu, ale také pro hráče. Oproti 3. třídě je to
výkonostně skok nahoru, jsou tam kvalitnější a
zkušenější týmy. Po cestě nahoru může lehce
následovat sešup dolů, ale věřím, že vlasatický tým
bude hrát důstojnou rol i a dobře prezentovat obec,
ale bude potřeba hodně zodpovědnosti a práce.

K závěru bych chtěl poděkovat všem kdo
pomáhal a podílel se na chodu TJ Start, za
všechna léta v dobrých i špatných sezónách, né
vždy se daří a né vždy jste na vrcholu, ale to není
jen ve sportu.

Přejeme Vám příjemné prožití léta, hodně
zdraví a těšíme se na další setkání v příští sezóně.

Za TJ Start
Zdeněk Fuksa

ROZLOSOVÁNÍ OKRESNÍHO PŘEBORU 201 6/201 7

1 . Sokol Božice - TJ Start Vlasatice
2. TJ Start Vlasatice - TJ Starý Petřín
3. TJ Hostěradice - TJ Start Vlasatice
4. Sokol Dobšice - TJ Start Vlasatice
5. TJ Start Vlasatice - A.S.A. Únanov
6. Moravský krumlov B - TJ Start Vlasatice
7. TJ Start Vlasatice - TJ Mikulovice
8. TJ Jezeřany - TJ Start Vlasatice
9. TJ Start Vlasatice - FK Práče
1 0. TJ Hostím - TJ Start Vlasatice
11 . TJ Start Vlasatice - Sokol Hrádek
1 2. FC Rakšice - TJ Start Vlasatice
1 3. TJ Start Vlasatice - FK Znojmo B

25

LABUTÍ POCHOD
Tímto bychom rádi poděkovali panu

Beranovi, panu školníkovi a Domči Vodákové, kteří
začátkem měsíce května odlákali od si lnice u
rybníčku Šťouráku mladou labutí rodinku, která
odpočívala na vyhřáté silnici. Díky jej ich všímavosti
a rychlé reakci nedošlo k žádnému neštěstí a
labutí rodinka mohla pokračovat ve své cestě.

zaměstnanci OÚ
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Z HISTORIE VLASATIC 9.díl

PŘEPIS KRONIKY Z „POVÁLEČNÝCH“ LET

Měl jsem možnost oskenovat kroniku Vlasatic z
„poválečných“ let a nyní ji převádím do elektronicképodoby, aby se do ní mohl podívat kdokoliv bez toho,aby musel do Státního okresního archivu v Mikulově.Zde je devátá část přepisu.

MarS

VÝSTAVBA OBCE

ROK 1 955

Hasičská zbrojnice byla opravena nákladem
1 0.000Kčs. Pro požární sbor byla koupena nová
stříkačka.

2 z 8 rozestavěných bytových jednotek byly
upraveny jako vepříny JZD pro společný chov.
Nově byla postavena drůbežárna JZD v ceně
64.000Kčs.

Jeden z bytů, které jsou ve správě MNV, byl
opraven nákladem 11 .000Kčs.

Byly adaptovány 2 stáje na ustájení 240
kusů prasat.

ROK 1 956

Zasedací a svatební síň v prvním poschodí
budovy MNV byla vybavena potřebným zařízením
v ceně 5.300Kčs.

Byla provedena adaptace kulturního domu -
zřízena osvětová jizba, postaveno nové jeviště
včetně fi lmové kabiny nákladem asi 25.000Kčs.
Podrobný popis adaptace v budově radnice - v
přízemý vybouráním různých příček bylo upraveno
přísálí a nová pokladna pro různé podniky, hlavně
kino. Prostor vedle nové pokladny byl upraven jako
bufet. Hlavní chod do sálu vede přísálím. Boční
dveře z chodby byly zazděny a přeneseny do
prostoru bývalé pokladny. Tím byl získán druhý
východ ze sálu přímo na ulici . Zvýšením střechy
nad bývalým přísálím kina bylo získáno prostorné
jeviště. Jako poslední byla přistavena šatna, která
bude sloužit divadlu a bude přístupná i z přísálí
návštěvníkům podniků zde pořádaných.

V 1 .poschodí byla umístěna knihovna s
při lehlou čítárnou, která bude sloužit jako kulturní
j izba a případná čekárna nově upravené sňatkové
síně. Z dosavadní kanceláře MNV odbouráním
dřevěné příčky byla získána prostorná místnost.
která má sloužit jako zasedací síň plena MNV,
případně jako velká spolková místnost. Do bývalé
svatební síně byla přestěhována kancelář MNV.
Další 2 místnosti (bývalé kanceláře Selpa) byly
upraveny jako čekárna a ordinace zdravotní služby.
Záchod v 1 .poschodí nebyl užíván od r.1 945, v
přízemí byl naprosto závadný, proto bylo nutno jej
zrušit. Nové záchody zatím postaveny nebyly.

Při všech výše uvedených úpravách bylo
odpracováno od prosince 1 955 do ledna 1 956 více
než 2500 hodin brigádníky, asi 950 hodin
odborníky (zedníky, kováři, malíři = placené síly).
Celková hodnota práce čini la přes 60.000Kčs.
Nejlepšími brigádníky byli následující občané:
Brenkus, Dibďák, Krábek, Kreml Jiří, Malík Josef,
Obleser Ant. a 6 letý školák Petr Koubek.

Ženy odpracovaly brigádnicky 31 8 hod.
Do r.1 957 vlastni la osvětová beseda jevištní

zařízení (opona, kul isy, osvětlovací tělesa a j. ) v
hodnotě cca 11 .000Kčs. Kolem r.1 957 bylo
pořízeno další zařízení-opona, osvětl . tělesa, kul isy,

v hodnotě přes 1 4.000Kčs.
U školy byla brigádně upravena atletická

dráha včetně hřiště na házenou, košíkovou a
odbíjenou.

Nákladem 33.000Kčs byla provedena
oprava 1 bytu ve správě MNV (číslo domu __)

Byla provedena oprava a vyčištění
některých studní nákladem 8.000Kčs. Voda všech
studní byla chemicky zkoumána.

Postavena porodnice pro 35 kusů prasnic.
V nejbl ižším okolí obce bylo upraveno 8km

poních cest. Na úpravu cest v obci bylo dovezeno
značné množství štěrku. Některé obecní cesty byly
upraveny nákladem 8.000Kčs.

V č.1 43 (vedle řezníka Knoflíčka) byla
zřízena holírna, brzy však byla přemístěna na
č.404 (bývalá pošta).

ROK 1 957

1 .dubna bylo započato se stavbou
učitelského domu na základech rozestavených
bytových jednotek vedle traktorové stanice.

ZDRAVOTNICKÉ ZAŘÍZENÍ A ČSČK

V r.1 952 byl z obce odvolán obv. lékař Mudr
Jurcík a jeho ordinace byla zrušena. Vlasatičtí
občané jsou od té doby odkázáni na Pohořel ice,
kde ordinují 2 obv. lékaři. V témže r.1 952 došlo k
výměně porod. asistentek a pro vlasatický obvod
byla ustanovena Milada Tichá. Aby byla zajištěna
první pomoc při různých zraněních a nehodách,
byla založena místní skupina ČSČK, která zřídi la
za tím účelem stanici první pomoci v jedné
místnosti budovy JZD. Činnost nové
organizacebyla z počátku celkem nepatrná.
Podstatně stoupla teprve tehdy, když bylo
vyškoleno 25 lidových zdravotníků a stanice první
pomoci byla přenesena do domu č.41 6, kde byla j iž
dříve po odchodu obv. lékaře z Vlasatic poradna
rpro matky a kojence a kde byl též přidělen byt pro
porodní asistentku.

Občané rádi používají služeb nového
pomocného zdravotnického zařízení. Je to patrno
ze statistiky stanice, která poskytla v r.1 955 první
pomoc v 360 případech, v r.1 956 celkem v 393 a v
r.1 957 dokonce 447 případech.

K nejčastějšímu zranění dojde zpravidla v
době žní a při dobývání cukrové řepy.

V září 1 956 byla svépomocí z iniciativy
místní skupiny ČSČK zřízena v 1 .poschodí MNV
zubní ošetřovna (nákladem asi 6500Kčs), kde
dvakrát týdně ordinuje zubní lékař. Jedná se o to,
aby i praktický lékař zde 2x týdně ordinoval.

Počet členů místní skup. ČSČK dosáhl v
r.1 957 50 členů. Poměrně početně bývají
navštěvovány zdravotnické přednášky doplňované
fi lmem. Méně pochopení nalézá u občanů akce
, ,dárců krve".

V r.1 955-56 se vyskytlo v obci asi 1 4
případů infekční žloutenky. V r.1 957 byla asi
polovina obyvatel postižena asijskou chřipkou. Ve
všech případech však měla nemoc dobrý průběh.
Začátkem května 1 957 bylo prováděno očkování
proti dětské obrně ve stáří do 8 let.

V r.1 956 dal místní hygienik prozkoumat
chemicky i bakteriologicky všechny veřejné studny.
Bylo zj ištěno, že voda žádné z nich není vhodná k
pití, protože obsahuje značné množství dusičnanu
a že především ohrožuje zdraví kojenců.

...pokračování příště.
Mars
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ČARODĚJNICKÉ PROCESY

rozumí se jimi světské a církevní trestní jednání
proti čarodějnicím a čarodějům (kouzelníkům).
Jedná se o historický jev, který trval od 1 5. do 1 8.
století, prováděný jak katol ickými, tak
protestantskými vrchnostmi.

Kořeny pronásledování čarodějnic sahají
hluboko do starověku. Např. ve starověké Babylonii
Chammurapiho zákoník stanovil při podezření z
čarodějnictví ordál vodou. Podobně pronásledoval
čarodějnictví také staří Asyřané, Chetité, Peršané
či Indové, kteří věři l i že čarodějnice mohou létat
nebo posednout mrtvoly. Stejně tak se proti
čarodějnickým praktikám staví Pentateuch, zvláště
knihy Exodus a Deuteronomium (odtud i v
pozdějších procesech užívaná zásada „Čarodějnici
nenecháš naživu“ z Ex 22,1 7). Trestem tehdy
bývalo obvykle ukamenování nebo naražení na kůl.
V římském právu, které se stalo také základem
moderního práva, existovala také možnost
potrestat osobu praktikující čarodějnictví
(maleficium); jako trest byl předepsán oheň.
Jednou z osobností, obviněnou v antickém Římě z
čarodějnictví byl spisovatel a fi losof Lucius
Apuleius, který se však dokázal před soudem
obhájit. Charakteristické je, že součástí obžaloby
byla i absurdní udání, např. že Apuleius pitval ryby
nebo že si příl iš často čisti l zuby. O římských
čarodějnicích a jej ich pronásledování vypovídá
jeho slavná novela Zlatý osel. Čarodějnictví se j iž
tehdy řadilo k nejtěžším zločinům. Římané věři l i , že
čarodějnice ožírají mrtvoly nebo kradou jej ich
orgány, mohou se proměňovat v lasičky a feny,

stáhnout z nebe Měsíc nebo zastavit vítr. Proslulé
byly zejména thessálské čarodějnice ze
severozápadu Řecka, které uctívaly bohyni
Hekaté. Zvlášť přísné zákony proti čarodějnictví
vydali císařové Dioklecián nebo, j iž po nástupu
křesťanství, Theodosius I . Prvním člověkem, který
byl církevním soudem odsouzen k smrti za
kacířství a čarodějnictví byl Prisci l l ianus, biskup z
Ávily, zardoušený na příkaz vzdorocísaře Magna
Maxima a galských biskupů roku 385, a to i přes
protesty Ambrože Milánského, papeže Siricia a
Martina z Tours. Podobně pronásledovali
čarodějnictví i Germáni, u nichž se trestalo
většinou utopením.

Čarodějnické procesy byly v českých
zemích ojedinělé. Jediným územím, které
významněji postihly, bylo Jesenicko a Šumpersko s
převládajícím německým obyvatelstvem, které
sousedilo se Slezskem; odtud na naše území
pronikala pověra o moci čarodějnic. Během 1 7.
století zde bylo upáleno asi dvě stě l idí. Známý je
případ Jindřicha Bobliga z Edelstadtu, který,
podobně jako několik dalších osob, zneužil svého
postavení světského soudce a vynucoval torturou
doznání ke smyšleným zločinům. Šumperský
děkan Kryštof Alois Lautner vystoupil jakožto
zástupce církve na obranu čarodějnic, avšak sám
roku 1 685 skončil na hranici. Velmi negativní rol i v
celém případu ovšem sehrál Lautnerův
představený, olomoucký biskup Karel I I . z
Lichtenstein-Castelkornu, který Lautnera Bobligovi
vydal. K posledním procesům došlo v Šumperku
roku 1 696. Tyto procesy zachycuje též známý
historický román Václava Kaplického Kladivo na
čarodějnice, podle něhož byl natočen stejnojmenný
fi lm.

Toť je stručný výklad z chytré wikipedie.
https://cs.wikipedia.org/wiki/Čarodějnické_procesy

Proč jsem se ale rozhodl pro uvedení těchto
faktů? Je to prosté, přiměli mě k tomu události
minulých týdnů. To jak se seběhlo "odhalení" ve
škoní jídelně, ale hlavně co následovalo poté. . .

. . .připadalo mi to jako hon na čarodějnice, jen tomu
chyběl odhodlaný soudce, pranýř a velká hranice,
dřevo jistě zbylo z pálení čarodějnic.

Možná by jsme se měli bát, kdo nás otráví
nebo uhrane příště. . . .

MarS
(Marek Sendler)

RODINNÉ FOTO - VLASATICE 1 954

CESTA - VLASATICE 1 945
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9.7. Sousedský jarmark
9.7. Memoriál FR. , Matušky
1 6.7. Cimball ica - koncert
30.7. Tenisový turnaj
1 3.8. setkání vytuněných vozidel všeho druhu
27.8. Alband – koncert
28.8. Letní kino E.T. Mimozemšťan
3.9. Soutěž SDH
24.9. Progres - koncert
30.1 0. Lampionový průvod
5.11 . Babské hody
1 2.1 1 . Roman Dragoun - koncert
27.1 1 . Adv. koncert, roz. ván. strom.
3. 1 2. Vítání občánků
5.1 2. Rojení čertů
11 .1 2. Sousedský vánoční trh




